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Vážení a milí spoluobčané, 

je mi potěšením Vás přivítat u podzimního vydání zpravodaje, po letních měsících, 
které se nesly konečně a zaslouženě v pestrém sportovním, kulturním a společenském 
dění po celém území města Jistebnice. Jednu z mnoha akcí, které probíhaly, bych rád 
vyzdvihl nový začátek historické chlouby Jistebnice, a to zpřístupnění Jistebnického 
zámku novým majitelem p. Svítkem. Jsem rád, že díky spolupráci několika spolků 
z Jistebnice, města a nového majitele Jistebnického zámku byla odměněna velkým 
zájmem a obrovskou účastí občanů při otevření zámku a zámeckého parku veřejnosti.  

Přívalové povodně na území Jistebnicka 

O pouťové neděli 25.7.2021 v podvečer zasáhla jižní část Jistebnicka přívalová 
povodeň. Povodní byly postiženi občané z Makova, Hůrky, Padařova, Drahnětic, 
Vlásenice. V Jistebnici byly pod vodou ulice Táborská a Žofín. V Makově voda 
v potoce nastoupala do výšky 150 cm a byla zaplavena kompletně celá náves. V rámci 
povodňové vlny bylo zasaženo několik hospodářských objektů u RD, hasičárna 
místního sboru a zaplaveno několik studen. V Padařově voda proplula větší částí obce 
a zaplavila zde na desítku rodinných domů, kterým se dostala do obytných částí. 
V Drahněticích bylo zasaženo několik nemovitostí a studen. V rámci nočních hodin 
jednotky hasičů zajišťovali regulaci dopravy v postižených místech a odstraňování 
překážek v průtoku vody. K odstraňování překážek průtoku bylo použito i těžké 
techniky. V pondělí ráno se v zasažených osadách rozběhla naplno likvidace škod. 
Občané si navzájem pomáhali jak s úklidem svých nemovitostí tak s úklidem 
veřejných prostranství. Město Jistebnice přistavilo do osad kontejnery na odkládání 
poškozených věcí a odpadů. Ve spolupráci s HZS Tábor byl dojednán výjezd 
profesionálních hasičů se speciálním vysavačem určeným pro odstraňování vody 
v domácnostech. Díky této technice se povedlo úspěšně dostat vodu z několika RD 
v Padařově. Dále se mi podařilo dojednat zapůjčení vysoušečů od HZS Tábor, které 
byly bezplatně zapůjčeny postiženým občanům. Pondělní večer byl zakončen čerpáním 
několika studen v Padařově a Drahněticích jednotkou sboru dobrovolných hasičů 
Jistebnice. O čerpání zasažených studen v Makově se postarali členové SDH Makov, 
kteří tak svůj první den společné dovolené věnovali pomoci svým sousedům a úklidu 
Makova, na kterém se podíleli i další občané Makova. Díky nasazení všech občanů 
z osad, hasičů a pracovníků stavební skupiny města v postižených osadách se podařilo 
v krátké době uvést osady do přijatelného stavu. Za jejich ochotu a práci jim všem patří 
velké poděkování. Jenom díky Vám pracovitým a ochotným se vše podařilo v brzké 
době uklidit a vrátit chod osad do normálního stavu. 

V následujících dnech město ještě řešilo opravy poškozené kanalizace a komunikací. 
Také proběhla oprava chodníku na návsi v Makově. Ještě na nás opravy následků 
čekají. 

V návaznosti na proběhlé přívalové povodně zahájilo Povodí Vltavy práce na 
rekonstrukci opevnění potoka v Makově. V plánu je v roce 2022 vypracovat projekt                
a následně v roce 2023 realizace díla. Nezávisle na této plánované akci zahájila Správa 
a údržba silnic Jihočeského kraje projektové práce na opravě mostu v Makově. 
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Nový bytový dům Jistebnice – Stará hora 343 

V minulém čísle zpravodaje bylo avízované dokončení bytového domu, které proběhlo 
a bytový dům byl úspěšně zkolaudován. Po ukončení prací byly zahájeny přípravy na 
předání bytů nájemníkům. Předání bytů probíhalo v září a nyní máme obsazeno devět 
bytů z deseti. Volný zůstává byt 1+kk v přízemí. V případě zájmu o tento byt je možné 
se obrátit na městský úřad nebo vyplnit žádost o pronájem bytu, která je na webových 
stránkách města Jistebnice www.jistebnice.cz. 

Kanalizace a ČOV Jistebnice 

V červenci proběhlo vypsání výběrového řízení na dodavatele. V srpnu byly doručeny 
čtyři nabídky, ze kterých bude vybrána vítězná firma. V současnosti se dokončují 
hodnotící práce dodaných nabídek. Následně bude hodnotící komisí vybrána 
nejvhodnější nabídka a poté bude na zastupitelstvo města předložena ke schválení 
smlouva s vybranou stavební firmou. Na akci máme rozjednanou dotaci od 
Ministerstva zemědělství, kde jsme měli do konce září předložit požadované 
dokumenty včetně podepsané smlouvy s dodavatelem. Město požádalo o prodloužení 
termínu dodání dokumentu a ze strany ministerstva bylo vyhověno a nový termín byl 
stanoven na únor 2022.  

Protipovodňová opatření města Jistebnice 

V rámci tohoto projektu je připravován digitální protipovodňový plán města Jistebnice, 
na kterém se město podílí přípravou podkladů. V plánu je montáž výstražného 
informačního systému (bezdrátový rozhlas) do všech místních částí Jistebnice a všech 
okolních osad. V létě město Jistebnice získalo licenci na radiové vysílání, přes které 
bude probíhat vysílání do jednotlivý částí Jistebnicka. V říjnu proběhne montáž 
bezdrátového rozhlasu.  

Územní plán (ÚP) města Jistebnice 

V průběhu července byly doručeny na městský úřad stanoviska dotčených orgánů                   
a zároveň dorazilo přes sto připomínek od občanů a majitelů nemovitostí z Jistebnicka. 
Následně kopie všech došlých stanovisek a připomínek byly odeslány na Jihočeský 
kraj k vydání závazného stanoviska. Stanovisko kraje k návrhu územního plánu města 
Jistebnice  přišlo v září. V došlém stanovisku byly některé požadavky, které v současné 
době zpracovatel ÚP zpracuje a upravená verze se odešle k novému posouzení na 
Jihočeský kraj. Současně s touto prací bylo zahájeno dohadovací řízení s dotčenými 
orgány ohledně vypořádání vznesených požadavcích v rámci vydaných stanovisek. 
Zpracovatel nyní zapracovává došlé připomínky a připravuje je k vypořádání, na 
kterém se budou podílet zastupitelé města. Vypořádání připomínek plánujeme 
realizovat v průběhu října a listopadu. Po vypořádání připomínek a jejich zapracovaní 
a odůvodnění v návrhu ÚP může město přistoupit k dalšímu kroku projednávání a tím 
je veřejné projednání návrhu ÚP města Jistebnice. V rámci vyvěšeného návrhu pro 
veřejné projednání budou občané vidět jakým způsobem se vypořádala daná 
připomínka. Postup projednávání ÚP je aktualizován na webových stránkách města 
Jistebnice www.jistebnice.cz. 
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ZŠ a MŠ Jistebnice 

Polytechnická učebna 

Začátkem prázdnin se rozběhla plánovaná rekonstrukce učebny v budově staré školy. 
Jedná se o polytechnickou učebnu, ve které bude probíhat zdokonalování manuální 
zručnosti dětí a v odpoledních hodinách bude využívána pro školní klub. V rámci akce 
se realizovalo vybudování nové stropní konstrukce mezi cvičnou kuchyní a 
polytechnickou učebnou, byly provedeny nové podlahové konstrukce v zázemí 
polytechnické učebny a místnosti určené pro školníka. Byla zrealizována výměna 
elektroinstalace, datových rozvodů, vodovodních rozvodů a provedena úprava topné 
soustavy v rekonstruovaných prostorech. Dále byly provedeny opravy omítek, 
výstavba příčky mezi zázemím polytechnické učebny a místností pro školníka. 
V polytechnické učebně byl namontován kazetový podhled a v ostatních částech 
sádrokartonový podhled. V rámci polytechnické učebny byl použit návrh akustických 
kazet od arch.B. Mrzenové. Kompletní dílo bylo dokončeno do 30. září a v říjnu 
proběhla kolaudace učebny. Stavební práce na zakázce byly v celkové výši 
3.412.751,40,-Kč, oproti vysoutěžené částce se podařilo ušetřit 248.554,47,-Kč. 
Přislíbená dotace na akci je 2.333.079,30,-Kč. Nyní se čeká na dodání stolů a židlí do 
učebny a dodání interaktivní tabule. Učebna tímto bude připravena k používání. 

 

Petice k dopravní situaci u školy 

Radě města byla doručena petice s návrhy na úpravu dopravního značení v ulici 
Kostelní a okolí budov škol. Návrhy došlé v petici byly projednány s dotčeným 
orgánem (policie ČR) a nyní čekáme na stanovisko dotčeného orgánu. Na základě 
vydaného stanoviska bude město dále postupovat a projednávat opatření v dopravě 
kolem školy.  

V souvislosti s tímto budeme projednávat se zástupci petičního výboru umístění 
transparentu a další navrhované úpravy. Město již udělalo několik kroků ke zlepšení 
dopravní situace v dopravě při ranní špičce (budování parkovacích míst, rekonstrukce 
komunikace), ale zásadní pro zklidnění je přístup všech motoristů, kteří využívají 
(nutně musí..?) komunikaci a jejich přizpůsobení stylu jízdy k procházejícím dětem a 
rodičům.  
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Město i nadále pracuje na nové přístupové cestě ke škole od západu, v rámci které 
dojde k odklonění dopravy z Kostelní ulice a u budovy nové školy bude vybudováno 
parkoviště. V rámci řízení o stavebním povolení bylo krajským úřadem stavební řízení 
vráceno k opětovnému projednání na stavební úřad v Táboře. V rámci projednání byly 
provedeny drobné opravy projektu, které byly požadovány krajským úřadem a bylo 
požádáno o vydání nových závazných stanovisek a následně proběhne řízení                   
o stavebním povolení.  

Reklamace podhledu v KD Jistebnice 

V dubnu letošního roku byla podána reklamace na podhled v KD Jistebnice, kde 
docházelo k vypadávání kazet z podhledu. Po proběhlých jednáních a kontrole 
podhledu byla v červnu dodavatelskou firmou uznána reklamace. Bohužel nástup 
firmy na provedení opravy i přes veškeré urgence nastal až po výzvě prostřednictvím 
právního zastoupení v září. Oprava spočívá v celkové demontáži podhledu a nového 
osazení podhledu. Při  prováděné opravě město zrealizovalo  zateplení stropu KD 
Jistebnice a změny svítidel na sále. V rámci reklamace došlo k výměně většího 
množství kazet a nyní se čeká na dodání chybějících podhledových kazet. Veškeré 
práce spojené s reklamací podhledu budou na vrub dodavatelské firmy. Nyní máme 
v řešení provedení zateplení zbývajících prostor KD Jistebnice. Předpokládané 
dokončení prací je začátkem listopadu. 

 
Na závěr mého příspěvku Vám přeji pevné zdraví a pohodové dny. 
 

Ing. Jiří Popelka 
starosta města Jistebnice 

tel.: 602 442 799 
 e-mail.: starosta@jistebnice.cz 

 Instagram: @starosta.jistebnice 
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Vážení spoluobčané, 

 na začátku letošního léta postihla několik obcí na jižní Moravě velká přírodní 
katastrofa v podobě tornáda. Mimo ztrát na lidských životech a zranění občanů vznikly 
velké materiální škody na domech a infrastruktuře. Vzniklá událost vyvolala v rámci 
státu velkou solidaritu v podobě finanční, materiální a pracovní pomoci. Je vidět, že 
naše společnost není tak špatná, jak se někdy uvádí. Všem občanům, obcím a spolkům 
náleží za spontánní provedené sbírky finančních a dalších prostředků velké 
poděkování.  Ocenění za účinnou pomoc též náleží všem složkám integrovaného 
záchranného systému (profesionálním hasičům, Polici ČR, vojákům) a také 
dobrovolným hasičům. 

 Letní měsíce přinesly také celou řadu sportovních a kulturních akcí, přičemž 
některé z nich byly vzhledem ke složité epidemiologické situaci přeloženy z loňského 
roku, ale u většiny aktivit jsme zaznamenali jejich pravidelné každoroční konání. Jako 
příklad můžeme uvést 22. ročník tradičního závodu horských kol, který se v Jistebnici 
konal 14. 8. 2021. Dospělí soutěžili podle délky trasy ve dvou kategoriích a svůj 
speciální závod zde měly jako obvykle děti. Hned následující víkend, tj. v sobotu, 21. 
srpna 2021, uspořádali myslivci na střelnici v Hůrce střelecké závody dětí a dospělých. 
Jednalo se již o jubilejní desátý ročník této dobře organizované soutěže. Je nezbytné 
zdůraznit, že u akcí všech spolků je obrovská pozornost věnovaná dětem, což se mimo 
jiné projevuje velkým množstvím kvalitních odměn. Děti si za své výkony opravdu 
tuto pozornost zaslouží. Jistebnické spolky též nezapomněly ani na akce, které souvisí 
se začátkem a koncem prázdnin.  

Ze života hasičů 

 Činnost a význam dobrovolných hasičů si zaslouží zvláštní pozornost, neboť se 
jedná o záslužné a do jisté míry určité značně rizikové poslání. Svědčí o tom i tragické 
události z posledních dní. Určitě charakter práce dobrovolných hasičů dobře nepopisují 
některé televizní seriály, které jejich práci jenom znevažují. Je na společenském 
mínění, aby se s těmito nepříznivými názory uměla efektivně vypořádat. Celkově práci 
a činnost místních hasičů v době již přes rok trvající pandemie lze hodnotit jako velice 
přínosnou, protože bylo odpracováno velké množství brigádnických hodin, byla 
provedena celá řada investic a na další rozvoj bylo sehnáno velké množství dotačních 
prostředků. Nijak epidemií neutrpěla běžná činnost jako jsou zásahové výjezdy, práce 
s dětmi, včetně dětského tábora, výstava požární techniky při oslavě Dne dětí a o pouti,  
poskytování technické pomoci při hasičských soutěžích a také jiným spolkům 
(cyklistům a nakonec zabezpečení rozsáhlého zázemí pro občany při návštěvě zámku 
v Jistebnici dne 26. září 2021).  

Složitá doba se příliš neprojevila ani na nižší účasti při pořádaných požárních 
soutěžích. Dětský tábor u rybníka Kaplice začal 2. července 2021 a skončil ke konci 
měsíce. Nejdříve zde bylo 29 dětí z Jistebnice a Nadějkova a do dalšího běhu tábora 
nastoupily děti z Klimkovic u Ostravy. Pro naše mladé hasiče se opět plánují další akce, 
neboť motivační stránka činnosti pro budoucí dospělé členy sboru hraje významnou 
úlohu. Celospolečenské úkoly pro hasiče jsou rozsáhlé. Nejsou to jen zásahy při 
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požárech, ale nyní přichází v úvahu různé havárie, protipovodňové zásahy, záchrana 
života apod. V tomto smyslu je na území Jistebnice budován výstražný systém 
v podobě místního rozhlasu do všech osad, i když několik jednotlivců tomu nepřeje. 

Letošní soutěžní maratón hasičů začal 5. července 2021ve Smrkově, kde se konal 
již 10. jubilejní ročník soutěže O pohár SDH Smrkov. Tradičně se zúčastnila celá řada 
soutěžních týmů, která oceňuje krásné prostředí a současně dobrou organizovanost 
akce. Je také potřeba zdůraznit, že smrkovští hasiči věnovali celý dobrovolně vybraný 
vstup na pomoc obcím postiženým tornádem. Další významnou akci uspořádali hasiči 
ze Smrkova dne 4. 9. 2021, kdy různými odměnami ocenili téměř dvacítku dětí, jež se 
průběžně zúčastňovali různých regionálních soutěží a měli zde patřičné výsledky. 
Některé starší děti v nižších kategoriích končí, ale určitě se uplatní ve vyšších soutěžích 
a budou nadále reprezentovat SDH Smrkov. 

Rovněž SDH Makov pořádal velkou sportovní požární soutěž. Jednalo se o 7. 
ročník soutěže makovských hasičů a 3. ročník Benešovské ligy, který proběhl 14. srpna 
2021. V uvedený den se též konala Táborská hasičská liga, ale na soutěž v Makově to 
nemělo podstatný vliv. Požární soutěž ve Smrkově a později v Makově přijel navštívit 
senátor Mgr. Jaroslav Větrovský. Vždy vyzdvihl dobrou organizovanost soutěží a 
především práci dobrovolných hasičů. 

Důležitou jubilejní akcí byly též oslavy 100. výročí SDH Hůrka, které se konaly 
28. srpna 2021. Místní hasiči velice důstojným a kultivovaným způsobem uctili 
významné výročí a odkaz svých předků. Po mši svaté následoval nástup hasičů a po 
pořadové stránce dokonalý pochod k opravenému křížku nad Hůrkou. Slavnost 
navštívili zástupci Okresního sdružení hasičů Čech, Moravy a Slezska a při této 
příležitosti předali SDH Hůrka patřičná ocenění. Celkově můžeme konstatovat, že to 
bylo krásné setkání hasičů a občanů.  

Letošní povodně v Jistebnici a okolí 

 Bleskové povodně zasáhly Jistebnici a především jeho jižní část večer dne 25. 8. 
2021, tj. v den konání jistebnické poutě. Přívalové srážky, které přišly večer od jihu, 
přinesly během velice krátké doby v jižní části Jistebnicka až 120 mm vody na m². 
Projevilo se to výraznými záplavami v Makově, v Padařově, v Drahněticích a ve 
Vlásenici. Na kopcovité Hůrce tekly potoky vody a viadukt pod Makovem u Třemešné 
byl proudící vodou zaplněn téměř do tříčtvrtinové výšky. Mnoho nechybělo, aby voda 
tekla přes železniční koleje. Ušetřena nebyla ani Jistebnice, zejména prostor nad 
Sedleckou ulicí. Přestože se před několika lety vybudovalo na okraji zástavby 
Jistebnice potrubí na odvádění vody z Plechovské cesty o průměru 30 cm, bude potřeba 
v tomto místě udělat další protipovodňová opatření. Škody, které vznikly po povodni, 
iniciativně odstraňovali místní občané, dobrovolní hasiči a stavební skupina města. 
Množství naplavenin bylo velké, další nemalé škody byly i na majetku občanů. 

Nelze vzniklé úkoly vyplývající z nestability počasí podceňovat. Vedou nás 
k tomu i zkušenosti z předchozích povodní, naposledy z roku 2013. Letošní povodeň 
byla sice krátká, ale úplně nejhorší. Nejlépe si to můžeme demonstrovat na osadě 
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Makov, která byla kvůli vysokému stavu vody celou noc neprůjezdná. Z těchto důvodů 
se také musí vybudovat na celém území výstražný protipovodňový systém místního 
rozhlasu. Při ohlášení výstrahy bude prvním úkolem občanů přemístění aut do vyšších 
poloh. Není to nic pěkného sledovat např. v televizi plovoucí auta v proudu vody. 
V minulosti se u nás do protipovodňových opatření nainvestovaly dotační prostředky 
v řádu desítek milionů Kč. Díky tomu máme u všech velkých rybníků vybudované 
bezpečnostní přelivy schopné zvládnout tisíciletou vodu. Ještě nás čeká několik 
konkrétních úkolů, jako je například revitalizace rybníka Horšín. 

 

Zpráva o činnosti rady města a zastupitelstva města 

 

Období: Od 17. 6. 2021 do 16. 9. 2021 

Schůze rady města č. 68 dne 17. 6. 2021 schválila: 

- Rozpočtové opatření č. 6. 
- Přijetí finančního příspěvku na účel: Ekologické a k přírodě šetrné technologie 

při hospodaření v lesích od MZe v celkové výši příspěvku 66.139,- Kč. 
- Souhlas s napojením pozemku p.č. 1167/2 v k.ú. Orlov přes pozemek p.č. 

1264/6 pro žadatele. 
- Souhlas se stavbou Septik se zemním filtrem pro RD na p.č. 911/7 v k.ú. Chlum 

u Jistebnice pro žadatele. 
- Souhlas  s dočasnou krátkodobou uzavírkou provozovny České pošty s.p. dne 

22. 6. 2021 z technických důvodů.  
- Souhlas s napojením  přepadu z akumulační nádrže dešťové vody do kanalizační 

sítě ve Smrkově na základě žádosti žadatele. 
- Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene mezi městem Jistebnice 

a firmou EG.D, a.s., Brno jako budoucím oprávněným na stavbu: Jistebnice, 
kabel NN a uzemnění na pozemku 1881/1 v k.ú. Jistebnice za jednorázovou 
úhradu ve výši 2.200,- Kč bez DPH. 

- Řešení situace gratulace k narozeninám věkové skupiny 80, 85, 90 a další 
v období od 1. 1. 2021 do 1. 7. 2021 formou zaslání gratulace, dárkové knihy a 
stravenky v hodnotě 300,- Kč. 

- Smlouvu o nájmu bytu č. 7 v DPS Jistebnice mezi městem Jistebnice a 
nájemcem na dobu určitou od 1. 7. 2021 do30. 9. 2022. 

- Jmenování zástupců města ve školské radě Základní školy a Mateřské školy 
Jistebnice ve složení Ing. Popelka Jiří, Kratochvíl Roman, Horčičková Marie. 

- Nájemní smlouvu mezi městem Jistebnice a nájemcem na pronájem místnosti o 
velikosti 2+1 s příslušenstvím v objektu bydlení č.p. 2, Palackého ulice, 
v Jistebnici na dobu určitou od 1. 4. 2021 do 30. 9. 2022. 

- Zveřejnění záměru pronájmu pozemku p.č. 1832/12 a část pozemku p.č. 1832/2 
v celkové výměře do 300 m², účel využití jako zahrada, ve výši 500,- Kč + platná 
DPH  a dobu neurčitou a s roční výpovědní lhůtou. 
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Zasedání č. 17 Zastupitelstva města Jistebnice dne 24. 6. 2021 schválilo: 

- Přijetí opatření k nápravě chyb a nedostatků uvedených ve Zprávě nezávislého 
auditora o výsledku přezkoumání hospodaření města za rok 2020. Do 
zařazovacích protokolů dlouhodobého majetku budou vyplňovány veškeré 
potřebné údaje o zařazovaném majetku, např. odpisová sazba. 

- Účetní závěrku města Jistebnice za rok 2020. 
- Celoroční hospodaření města a závěrečný účet města za rok 2020, včetně zprávy 

o výsledku přezkoumání hospodaření města za rok 2020 bez výhrad. 
- Příspěvky, dotace a smlouvy spolkům. 
- Smlouvu o poskytnutí účelové dotace z rozpočtu města Jistebnice a 

Společenstvím obcí Čertovo břemeno jako příjemcem. Předmětem smlouvy je 
finanční příspěvek spoluúčasti k dotačnímu projektu ve výši 122.582,31 Kč na 
kompostéry. 

- Smlouvu o poskytnutí návratné finanční výpomoci z rozpočtu města Jistebnice 
a Společenství obcí Čertovo břemeno. Předmětem smlouvy je finanční výpomoc 
ve výši 694.633,07 Kč na realizaci projektu: předcházení vzniku BRKO v části 
obcí Čertovo břemeno. 

- Smlouvu o dílo na realizaci veřejné zakázky s názvem: Protipovodňová opatření 
města Jistebnice jako objednatelem a firmou EMPEMONT s.r.o. Valašské 
Meziříčí jako zhotovitelem. Předmětem díla je dodávka a montáž informačního 
systému a jeho napojení do Jednotného systému varování a informování. Cena 
za zhotovení činí celkem 4.495.732,22 Kč včetně DPH. 

- Rozpočtové opatření č. 7. 
- Revokaci usnesení č. 202 přijaté dne 28. 5. 2020. 
- Nákup pozemku p.č. 55/14 o výměře 1577 m² a pozemku st. 16 o výměře 179 

m² spolu se stavbou bez č.p. v k.ú. Pohoří u Jistebnice za celkovou cenu ve výši 
105.360,- Kč od vlastníků. 

- Zadávací dokumentaci dle zákona č. 134/2016 Sb., o zadávání veřejných 
zakázek, v účinném znění na akci: Jistebnice - Kanalizace a ČOV. 

- Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2021 o místním poplatku z pobytu. 
- Závěrečný účet DSO Společenství obcí Čertovo břemeno za rok 2020. 
- Závěrečný účet DSO Mikroregion Venkov za rok 2020. 

Schůze rady města č. 69 dne 15. 7. 2021 schválila: 

- Rozpočtové opatření č. 8 ze dne 15. 7. 2021. 
- Přijetí petice s č.j. OBJI/771/2021 ze dne 7. 7. 2021 (provoz u školy) a 

v požadované věci bude zahájeno jednání s dotčenými správními orgány. 
- Povodňovou komisi města Jistebnice. 
- Odměnu řediteli školy Mgr. Dušanu Petrželovi právního subjektu ZŠ a MŠ 

Jistebnice za aktivní plnění úkolů. 
- Zveřejnění záměru prodeje pozemků p.č. 36/2 o výměře 57 m² v k.ú. Vlásenice 

u Makova za smluvní cenu ve výši 100,- Kč/m² + platná DPH. 
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- Přijetí příspěvku ze státního rozpočtu dle zákona č. 95/2021 Sb., o 
kompenzačním bonusu pro rok 2021 od Ministerstva financí ČR v celkové výši 
362.728,68 Kč za bonusové období od 1. února 2021 do 31. května 2021. 

- Poskytnutí příspěvku ze sociálního fondu v částce 3.000,- Kč pro pracovníka 
města. 

- Souhlas s dočasným omezením hodin pro veřejnost u provozovny České pošty 
v Jistebnici – 16. 7. 2021 z technických důvodů. 

- Kupní smlouvu na nákup dřeva mezi firmou WOOP & PAPER, Ivančice jako 
kupujícím a městem Jistebnice. 

- Souhlas se zvláštním užíváním veřejného prostranství před domem č.p. 99 
v Jistebnici v rozsahu 50 m² v termínu od 19. 7. 2021 do 18. 8. 2021 z důvodu 
plánované opravy fasády domu a zateplení pro žadatele. 

- Souhlas se zřízením sjezdu z komunikace na pozemek p.č. 3/9 v k.ú. Pohoří u 
Jistebnice pro žadatele. 

- Souhlas se zřízením sjezdu z komunikace na pozemek p.č. 161 v k.ú. Jistebnice 
pro žadatele. 

- Dary a smlouvy o poskytnutí daru ve výši 20.000,- Kč/obec, pro Moravská Nová 
Ves, Mikulčice, Hrušky, a Lužice, obce postižené větrným tornádem. 

- Smlouvu o přezkum hospodaření za rok 2021 mezi městem Jistebnice jako 
objednatelem a firmou BDO Czech Republic, s.r.o., Praha 5 jako auditorem. 
Cena za provedený přezkum hospodaření za rok 2021 je ve výši 98.000,- Kč bez 
DPH. 

Schůze rady města č. 70 dne 29. 7. 2021 schválila: 

- Rozpočtové opaření č. 9. 
- Hromadnou licenční smlouvu o veřejném provozování mezi Ochranným svazem  

autorským pro práva k hudebním dílům, z.s., Praha 6 a městem Jistebnice. 
Předmětem smlouvy je poskytnutí nevýhradní licence k veřejnému 
nedivadelnímu provozování předmětu ochrany spravovaných kolektivními 
správci, za odměnu ve výši 21.576,60 Kč včetně DPH. 

- Dary a smlouvy o poskytnutí daru spolkům pro rok 2021. 
- Souhlas s průjezdem závodu Stevens MTB Maraton Jistebnice v termínu 14. 8. 

2021 po pozemcích města Jistebnice pro žadatele SPSVD Jistebnice. 

Schůze rady města č. 71 dne 12. 8. 2021 schválila: 

- Rozpočtové opatření č. 10 ze dne 24. 10. 2021. 
- Revokaci usnesení č. 352 ze dne 24. 10. 2019. 
- Zveřejnění  záměru města prodat pozemek p.č. 1607/2 o výměře 128 m² a 

pozemek p.č. 810/3 o výměře 100 m², vše v k.ú. Zvěstonín za smluvní cenu ve 
výši 80,- Kč/m² a platná DPH. 

- Revokaci usnesení č. 356 ze dne 24. 10. 2019. 
- Pronájem části pozemku p.č. 1834/3 v k.ú. Jistebnice o velikosti 25 m² pro 

žadatele za cenu 500,- Kč + platná DPH na dobu od 1. 6.. 2021 – 31. 10. 2021. 
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- Dodatek č. 1 k nájemní smlouvě mezi Správou a údržbou silnic Jihočeského 
kraje jako pronajímatelem a městem Jistebnice jako nájemcem: Dodatkem se 
mění článek II, který nově zní následovně: Smlouva se uzavírá na dobu určitou 
na období od 1. 9. 2021 do 31. 8. 2022. 

- Smlouvu o budoucí smlouvě na zřízení služebnosti mezi Správou a údržbou 
silnic Jihočeského kraje a městem Jistebnice. Předmětem smlouvy je v rámci 
akce TS ČOV umístění kabelu NN do pozemku p.č. 1878/6 v k.ú. Jistebnice. 
Právo služebnosti bude zřízeno bezúplatně. 

- Smlouvu o věcném břemeni mezi městem Jistebnice jako povinným a firmou 
EG.D, a.s. Brno jako oprávněným. Předmětem smlouvy je zřízení a vymezení 
věcného břemene na stavbu Makov-CETIN-kabel NN na pozemku 2066/3 v k.ú. 
Makov u Jistebnice. Věcné břemeno se zřizuje jako časově neomezené za 
jednorázovou úhradu ve výši 2.100,- Kč. 

- Smlouvy o nájmu městských bytů s příslušenstvím v bytovém domě Stará Hora 
343 – byt t č. 1, byt č. 2, byt č. 4, byt č. 5, byt č. 6, byt č. 8, byt č. 9, byt č. 10 na 
dobu určitou. Výše nájmu 95,- Kč/m² bez DPH + platba za služby. 

- Podání žádosti o dotaci na akci: Revitalizace fotbalového hřiště v Jistebnici. 
- Jmenování komise pro posouzení a hodnocení nabídek ve věci veřejné zakázky 

Jistebnice – ČOV a kanalizace ve složení: Ing. Jiří Popelka, Mgr. Vladimír 
Mašek, Mgr. Romana Švestková, Roman Kratochvíl, Ing. Stanislav Mácha, 
náhradník Mgr. Václav Mácha. 

- Souhlas s instalací plotu na hranici pozemku p.č. 24/5 v k.ú. Jistebnice. 
- Doporučení ZM ke schválení na nákup pozemku p.č. 1620 o výměře 40 m² v k.ú. 

Zvěstonín za smluvní cenu 80,- Kč od vlastníků. 

Schůze rady města č. 72 dne 26. 8. 2021 schválila: 

- Zařazení žadatele o byt v DPS Jistebnice. 
- Smlouvu o nájmu městského bytu č. 26 v DPS Jistebnice mezi městem 

Jistebnice a nájemcem na dobu určitou od 1. 9. 2021 do 31. 8. 2023. Výše nájmu 
60,- Kč/1m² + platba za služby. 

- Příspěvek a dar společnosti MATANA a.s., Praha na opravu poškozeného 
náhrobku Adolfa Katze na Židovském hřbitově na Pohoří ve výši 15.000,- Kč. 

- Platový výměr a pracovní výkaz pro ředitelku školy Mgr. Pavlu Vonešovou - 
ředitelka ZŠ a MŠ Jistebnice. 

- Přidělení bytu a nájemní smlouvu 1+kk+b v bytovém domě Stará Hora 343, 
Jistebnice žadateli za úhradu ve výši 95,- Kč bez DPH/m² + platba za služby. 
Nájemní smlouva se zřizuje na dobu určitou do 31. 8. 2022. 

- Zveřejnění záměru prodat pozemek p.č. 1854/10 o výměře 47 m² a p.č. 1855/6 
o výměře 75 m², vše v k.ú. Jistebnice za cenu ve výši 200,- Kč/m² + platná DPH. 

Schůze rozšířené rady města č. 73 dne 9. 9. 2021 schválila: 

- Byly projednány připomínky ze 17. zasedání ZM (zejména: audit rozpočtu, 
kompostéry a systém BRKO, kmitočet na rozhlas, škody po povodni v Sedlecké 
ulici a v osadách, řešení protipovodňových opatření, zadávací dokumentace na 
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ČOV, petice a opatření k dopravě ke škole, cesta ke škole, dohled Policie ČR 
v Jistebnici, jez na Cedronu, omezení rychlosti v Oudinách, chodníky na 
Náměstí, vjezd do Sadů). 

- Souhlas s projektovanou akcí Jistebnice Milevská: kabelizace NN pro žadatele 
ELEKTROINVEST Strakonice. 

- Smlouvu o smlouvě budoucí na zřízení věcného břemene mezi městem 
Jistebnice jako budoucím povinným a firmou EG.D a.s., Brno na stavbu 
Jistebnice –Milevská: kabelizace NN na pozemcích: p.č. 1834/4, p.č. 103/1, p.č. 
1835, p.č. 1836, vše v k.ú. Jistebnice. Věcné břemeno se zřizuje jako časově 
neomezené, úplatně za jednorázovou úhradu ve výši 14.600,- Kč bez DPH. 

- Smlouvu o věcném břemeni mezi městem Jistebnice jako povinným a firmou 
EG.D a.s. Brno na stavbu Drahnětice- DUOPET: rekonstrukce TS, VN, NN na 
pozemku p.č. 43/1, k.ú. Drahnětice jako časově neomezené za jednorázovou 
úhradu 5.000,- Kč bez DPH. 

- Zařazení žadatelky do seznamu uchazečů o pronájem bytu v DPS Jistebnice. 
- Souhlas se stavbou skladu zemědělské techniky, nářadí a výpěstků na Pohoří pro 

žadatelku. 
- Smlouvu o využívání obecního systému nakládání s komunálními odpady mezi 

městem Jistebnice a objednatelem  Cao Cuog Vu. 
- Dodatek č. 1 ke Smlouvě o dílo na realizaci veřejné zakázky s názvem: 

Polytechnická učebna se zázemím ZŠ Jistebnice mezi městem Jistebnice a IPS 
Bohemia s.r.o., Tábor. Předmětem dodatku je posunutí termínu dokončení 
stavby na 30. 9. 2021 a vyklizení staveniště do 7. 10. 2021. 

Zasedání č. 18 Zastupitelstva města Jistebnice dne 16. 9. 2021 schválilo: 

- Přijetí finančních prostředků na pokrytí výdajů spojených s konáním voleb do 
Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR vyhlášené na 8. – 9. října 2021 od 
Jihočeského kraje v celkové výši 150.000,- Kč. 

- Přijetí a poskytnutí neinvestiční účelové dotace z MŠMT v oblasti prioritní osy 
3 v celkové výši 786.718,- Kč. Dotace je určená pro žadatele Základní škola a 
Mateřská škola Jistebnice. 

- Schválení daru a smlouvu o poskytnutí daru ve výši 270.000,- Kč pro žadatele 
Římskokatolická farnost Jistebnice. 

- Rozpočtové opatření č. 11 ze dne 16. 9. 2021. 
- Plán rozvoje sportu města Jistebnice. 
- V případě přidělení dotace z Národní sportovní agentury závazek na dodržení 

vlastního podílu spolufinancování v e výši 20% celkových způsobilých nákladů 
projektu: Revitalizace fotbalového hřiště v Jistebnici. 

- Aktualizaci projektů Základní školy a Mateřské školy Jistebnice v Místním 
akčním plánu vzdělávání ORP Tábor. 

 

Stranu č. 7 až 13 připravil:  Mgr. Vladimír Mašek, místostarosta města, tel.               
775 232 821, e-mail: vm01@seznam.cz.        
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Plnění rozpočtu k 31. 8. 2021 

Rekapitulace příjmů, výdajů, financování a jejich konsolidace 
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Volby do Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky 
konané ve dnech 8.10. – 9.10.2021 

Výsledky hlasování za územní celky, Kraj: Jihočeský kraj, 
Okres: Tábor, Obec: Jistebnice 

 

Okrsky Voliči 
v 

seznamu 

Vydané 
obálky 

 Volební 
účast v 

% 

Odevzdané 
obálky 

Platné 
hlasy 

% 
platných 

hlasů celkem zpr. v %  

5 5 100,00 1 698 1 209 71,20 1 209 1 202 99,42 

 

Strana Platné hlasy 

číslo název celkem v % 

1 Strana zelených 11 0,91 

2 Švýcarská demokracie 2 0,16 

3 VOLNÝ blok 6 0,49 

4 Svoboda a př. demokracie (SPD) 98 8,15 

5 Česká str.sociálně demokrat. 71 5,90 

7 ALIANCE NÁRODNÍCH SIL 5 0,41 

8 Trikolora Svobodní Soukromníci 29 2,41 

9 Aliance pro budoucnost 2 0,16 

10 Hnutí Prameny 1 0,08 

12 PŘÍSAHA Roberta Šlachty 48 3,99 

13 SPOLU – ODS, KDU-ČSL, TOP 09 370 30,78 

15 Urza.cz: Nechceme vaše hlasy 0 0,00 

16 Koruna Česká (monarch.strana) 3 0,24 

17 PIRÁTI a STAROSTOVÉ 168 13,97 

18 Komunistická str.Čech a Moravy 54 4,49 

20 ANO 2011 329 27,37 

21 Otevřeme ČR normálnímu životu 5 0,41 

22 Moravané 0 0,00 
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Jistebnice 4. 10. 2021 

Vážení a milí přátelé, farníci, 

v uplynulých týdnech se události točily kolem parlamentních voleb, a tak jsme zváni 
k modlitbě s prosbou o moudrost a poctivost nejen našich politiků a státníků, ale i nás 
občanů. Nastupuje nová práce. Ať je nám v ní dobrým přímluvcem, průvodcem a 
vzorem i patron českého národa, svatý Václav. 

Chtěl bych opět upřímně poděkovat všem, kdo svou pomocí, svými dary a modlitbou 
podporují činnost farnosti. Mnozí přispíváte k opravám našeho kostela sv. Michaela, 
archanděla. V letošním roce se díky tomu podařila realizovat další etapa a první část 
fasády. Děkujeme též Městu Jistebnice za vytrvalou podporu. 

V minulých měsících jsme prožili několik poutních slavností, ať už v Jistebnici (sv. 
Marie Magdalena, sv. Michael, archanděl 3.10.), nebo i na jiných místech naší farnosti 
(Panny Marie ve Vlksicích, na Dobré Vodě v Karhanech, sv. Václava v Hodušíně). 
Díky za tato povzbuzující společná setkání. Některé z dětí naší farnosti se o letních 
prázdninách zúčastnily farního tábora v Bernarticích a věřím, že pro ně i toto setkání 
bylo povzbuzením k dobru, aby v tomto školním roce mohly být živými svědky víry i 
ve škole. 

V neděli 19. září jsme slavili první svaté přijímání sedmi našich dětí, díky i za přípravu 
této slavnosti. Ať je i pro ně přijetí Krista povzbuzením k životu s Bohem. 

V této době papež František usiluje o velkou spolupráci a vyzval celou církev, všechny 
katolické křesťany, aby se zapojili ve farnostech a v rodinách k obnově života církve. 
V neděli 17. října se tato církevní synoda zahajuje slavením liturgie „Za místní církev“ 
a papež s našimi biskupy pozval křesťany ke společné diskusi o směřování církve a 
k obnově života v Duchu svatém, abychom byli živým společenstvím ukazujícím na 
Ježíše Krista. Jemu jsme uvěřili, vzkříšenému, a proto k němu máme nově nasměrovat 
svůj život. Proto mají zástupci farností společně diskutovat o osobním prožívání víry. 

Na faře v Jistebnici od listopadu 2021 připravujeme setkávání se vzděláváním se ve 
víře, i jako přípravu na příp. přijetí svátostí křtu, či biřmování v r. 2022. K začátku 
listopadu také patří modlitby za věrné zemřelé a společná modlitba za usmíření a spásu 
našich blízkých. 

Na konci listopadu bychom se rádi zapojili k připomínce pronásledovaných křesťanů 
– tzv. Červená středa, jejímž symbolem je červené světlo připomínající prolitou krev 
mučedníků pro víru. 

Informace o bohoslužbách i jiných akcích sledujte, prosím, ve vývěsce u kostela a na 
webu farnosti http://farnostjistebnice.cz/. 

Přeji všem, abychom i v nadcházejícím období prožívali radostné okamžiky a neustále 
mohli žasnout nad dílem, které Bůh svěřil člověku ve stvoření. Žehnám vám. 

P. Pavel Němec, administrátor farnosti Jistebnice 
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Letní příměstský kemp u nás na základní škole 
Po loňském covidovém online vyučování všechny školy dostaly nabídku, že se mohou 
ucházet o peníze z Ministerstva školství, které by umožnily zorganizovat letní 
příměstský kemp. A bezplatně. Myšlenka tohoto záměru byla částečně kompenzovat 
dětem ztracený školní rok.  

Rozhodly jsme se s kolegyněmi, že do toho půjdeme a zkusíme, zda dokážeme děti 
zabavit i mimo školní lavice. Na konci školního roku jsme si promyslely program, a 
pak už jsme jen čekaly, zda o kemp bude zájem. Nakonec se přihlásilo 40 dětí od 7 do 
15 let. Věkový rozdíl byl pro nás výzvou, zda zvládneme různé věkové skupiny 
programově propojit. 

Hráli jsme vzdělávací hry, rodina Milana Peška nám umožnila koupání v jejich 
skvělém bazéně, za což jim patří poděkování. Jeli jsme na dva výlety - do Soběhrd, kde 
se kombinovalo poznávání zvířat s mnoha atrakcemi jako nafukovací hrad, tubbing, 
autodráha apod. A na Hlubokou do zoologické zahrady. Zpívali jsme i vyráběli. Dle 
reakce dětí byla asi nejlepší schovávaná ve škole. Neuvěřili byste, kam se děti dokázaly 
schovat, kam je jejich vynalézavost a fantazie dovedla. A skvělá byla i bojová hra 
v přírodě, kde na pěti kilometrech děti sportovaly i ukazovaly jejich znalosti 
z angličtiny, přírodopisu či přírodovědy, ze zeměpisu i z fyziky.  

Co bych vyzvedla jako velké plus, byla spolupráce dětí, ochota starších pomáhat 
mladším, jejich chuť k jídlu, když jsme mazaly s kolegyněmi tuny chlebů s různými 
pomazánkami, a jejich nadšení z toho, co jsme vymyslely. 

Velké poděkování posíláme i děvčatům ve školní jídelně, která pro nás chutně vařila 
nejen obědy, ale chystala i ranní a odpolední svačiny. A také Zdeně Nehonské, která 
nám pomohla vyúčtovat evropský grant. 

Za náš učitelský kolektiv musím říct, že nás samotné překvapilo, jak nás celý týden 
bavil a obohacoval. 

Romana Švestková, učitelka angličtiny na ZŠ Jistebnice 
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Nad územním plánem s krásnou krajinou 
Dne 15. června v Alenině Lhotě v penzionu Luis proběhlo představení návrhu 
územního plánu Jistebnice. Přítomno bylo asi čtyřicet občanů především ze severní 
části Jistebnicka. V úvodním slovu pan starosta zmínil potřebu územního plánu pro 
Jistebnicko a vysvětlil, jaké jsou možnosti pro občany, kteří chtějí zanést své 
požadavky do územního plánu. Také doporučil určitá pravidla pro obyvatele 
dotčených osad – například, že není možné zanést do návrhu územního plánu stavbu 
na libovolném místě svého pozemku, například chatu u lesa. Následně se 
k samotnému představení návrhu územního plánu dostal i pan Smítko, který návrh 
sestavil v jeho společnosti Uplan s.r.o. Vysvětlil, jak jsou značená jednotlivá území 
v mapové části a jak je v textové části popsáno možné využití daných pozemků a co 
na daných pozemcích možné není a že je opravdu důležité prostudovat textovou část 
územního plánu Jistebnice. 

Tuto část jsme měli poměrně důsledně prostudovanou a lze říci, že tento návrh byl 
napsán citlivě k naší krajině. Každá část území je zde popsána a opravdu je snaha 
typická a citlivá místa naší krajiny chránit. Obecně to lze shrnout tak, že je zde 
zdůrazněno, že není možné krajinu libovolně měnit výstavbou, oplocením, ale ani 
kácením lesů a jednotlivých krajinotvorných prvků jako jsou solitérní stromy, nebo 
menší lesní celky, keře a remízky. Že je nutné chránit luční a nivní společenstva, 
mokřady, území s cenným biotopem, biokoridory a podobně a zachovávat 
prostupnost krajiny. 

Bohužel s jedinou výjimkou, a to je golfové hřiště. Text v návrhu územního plánu 
umožňuje subjektu golfového hřiště téměř neomezené možnosti rozvoje. Text taktéž 
zmiňuje, že i když je hřiště na území nadregionálního biocentra, bude část tohoto 
přírodně cenného území pro potřebu golfu z biocentra vypuštěna, protože je i tak 
stále ještě toto dostatečně veliké a samotné biocentrum to nijak neohrozí. Dále že 
nedojde ke ztrátě přírodně cenných lokalit. Z těchto informací lze usoudit, že na úkor 
biocentra a biokoridorů bude možné dále rozšiřovat golfové hřiště. Tak jak je psáno 
v návrhu územního plánu: „Územní plán v Alenině Lhotě umožňuje další rozvoj 
golfového hřiště pro podporu sportovně-rekreačních aktivit v obci. Nicméně pouze za 
předpokladu, že nedojde k negativnímu narušení přírodních vazeb v území (narušení 
krajinného rázu, omezení prostupnosti krajiny, neúměrné odvodňování krajiny, 
apod.)“. 

Jsme toho názoru, že vzhledem k výše uvedenému, k negativnímu narušení jakoukoli 
výstavbou a rozšiřováním golfového hřiště rozhodně dojde, jelikož již dvacet let 
víme, co stavba a provoz tohoto hřiště obnáší. 

Dále je v návrhu územního plánu značně omezena výstavba pro trvalé bydlení a 
rodinnou rekreaci v Alenině Lhotě. Avšak je zde povolena výstavba občanské 
vybavenosti, tedy především rekreačních objektů pro hromadnou rekreaci. Je zde 
přímo vyznačeno území pro možnou stavbu nových rekreačních objektů. Toto území 
je téměř 2 ha velké a nachází se vpravo za osadou Alenina Lhota směrem k Cunkovu.  
Tyto pozemky před nedávnem zakoupila společnost vlastnící golfové hřiště.  
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Jedná se o nivní louku s významným biologickým životem v bonitní třídě 1 s nejvyšší 
možnou ochranou půdního fondu, na které je možné stavět stavby jen ve státním 
zájmu. 

Tyto skutečnosti z návrhu územního plánu všem přítomným zmínili a postupně 
doplnili o své poznatky s provozem golfového hřiště Pavel Petráň, Vladimír 
Vopravil, Bohumila Turnovcová, Luděk Lhotka, Jaroslav Dvořák a další. Z této 
debaty vzešla otázka, jak je možné, že jsou tyto, pro někoho neomezené možnosti, 
takto dostupné a pro jiného absolutně nemožné. Další otázky byly směrovány na 
již těžko únosnou dopravní situaci, kdy okolními osadami projíždí neúměrně velké 
množství aut směřující na golfové hřiště. Byla zmíněna i otázka rozvoje osad, 
především Aleniny Lhoty, kde návrh územního plánu neumožňuje další výstavbu 
k trvalému bydlení a významně preferuje monopolizaci rekreačního ubytování, a to 
v celé oblasti katastrálního území ve prospěch golfového hřiště. 

Zástupci golfového hřiště zmínili kladný vztah k obci a ke krajině a zdůraznili, že 
z velice zanedbané krajiny, o kterou nebylo několik let pečováno, vytvořili krásnou 
krajinu, za dvacet let vysázeli 1500 stromů a rádi všechny uvítají. Obhajovali nutnost 
plánované výstavby ubytovacích kapacit a rozšiřování plošné výměry golfového 
hřiště. 

Místní občané jsou jiného názoru a ve volné diskuzi se takto vyjádřila velká většina 
občanů dotčeného katastrálního území. 

Po projednání a diskuzi nad územním plánem pan starosta sdělil, že občané mohou 
k projednávanému návrhu územního plánu podávat připomínky. 

Při debatě nad návrhem územního plánu jsme si uvědomili, a to především díky 
reakcím dalších starousedlíků, že problémem je zřejmě termín „krásná krajina“. 
Tento termín a jeho smysl je jiný pro nás starousedlíky a jiný pro lidi, kteří sem přišli 
a začali zde budovat z naší krásné krajiny tu jejich krásnou krajinu. Těžko jim to mít 
za zlé. Mají-li téměř neomezené možnosti, budou budovat to, co se jim líbí a co je a 
bude v jejich komerčním zájmu. Starousedlíci, kteří zde žijí, ale i lidé, kteří tuto 
oblast navštěvují především pro její původní krásu a nacházejí zde při procházkách 
klid a pohodu, jsou víceméně nedůležití.  

Uvědomili jsme si, že všem starousedlíkům ale i dalším lidem, kteří mají blízko 
k původní krajině přírodního parku Jistebnická vrchovina, další rozšiřování 
golfového hřiště velice vadí. A to z mnoha důvodů. Ať už je to zabírání dalšího 
cenného území pro tuto komerční aktivitu, další výstavba ubytování a zázemí pro 
golfové turisty, neúnosný provoz aut přes osady po komunikacích směřujících do 
Aleniny Lhoty, hlukem od brzkých ranních hodin způsobeným každodenním 
provozem strojů pro údržbu hřiště, případně monopolizace rekreačního ubytování. 

Rozhodli jsme se tedy o podání námitky k návrhu územnímu plánu, kterou bude 
předcházet věcně shodná připomínka se zmocněním zástupců místních obyvatel. 
Tento dokument umožňuje místním občanům postavit se proti změnám 
uvedeným v návrhu územního plánu. A byl tedy koncipován proti zamýšlené 
výstavbě ubytovacích kapacit a dalšímu územnímu rozvoji golfového hřiště. 
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Aby tento dokument splňoval podmínky dané příslušným zákonem, museli jsme 
zajistit podpisy od minimálně 200 obyvatel s trvalým pobytem na území obce a města 
Jistebnice. Měli jsme za to, že mnohé občany například z jižní části Jistebnicka a 
z Jistebnice samotné nebude zajímat, co se děje na severu, avšak opak byl pravdou. 
Ochota občanů přidat svůj podpis byla velmi vysoká a velice kvitovali, že se zvedl 
odpor k zamýšleným změnám. Bohužel na podpisovou akci jsme neměli tolik času, 
kolik by bylo potřeba, právě proto jsme byli velmi překvapeni jednoznačnou 
podporou obyvatel Jistebnicka. Během jednoho týdne věcně shodnou připomínku 
svými podpisy potvrdilo téměř 230 občanů!  

Touto cestou bychom rádi poděkovali všem spoluobčanům, kterým osud naší krajiny 
není lhostejný. Ať už připojili podpis, nebo se nahlas postavili, nebo postaví na stranu 
původní krajiny Jistebnicka. Jestliže naše připomínky k návrhu územního plánu 
nebudou vyslyšeny, bude nutné podobnou podpisovou akci zopakovat i pro samotný 
územní plán, který projde veřejným projednáváním.   

Co se týče současné doby, tedy stavu na přelomu září a října, situace se změnila 
v tom, že od začátku července probíhá kácení lesa v blízkosti rybníka Ježek. Zatím 
bylo vykáceno území o rozloze zhruba jednoho hektaru, kdy padlo několik tisíc 
stromů, a probíhají zde rekultivační práce jako například likvidace starých 
hraničních kamenných tarasů, přesuny zeminy, zavážení podmáčených částí 
pozemků, přeložení cesty v majetku státu a realizace inženýrských sítí a další 
úpravy za pomoci těžké techniky. Rekultivační úpravy a narušení přirozených 
biologických procesů na těchto pozemcích jsou značné a bohužel již nevratné. Další 
obdobně velký porost lesa na podobný zásah ještě čeká.  Zatím nemáme informace 
o tom, že by bylo vydáno stavební povolení k těmto úpravám. Máme informaci, 
že subjekt golfového hřiště podal žádost o změnu užívání pozemku původně 
určeného pro plnění funkce lesa na jiný způsob užívání.  Této žádosti Odbor 
životního prostředí údajně vyhověl. 

Co se týče území za Aleninou Lhotou, kam společnost provozující golfové hřiště by 
ráda směřovala výstavbu ubytovacích kapacit, bylo požádáno novým vlastníkem o 
rebonitaci území. Tedy o změnu bonitní třídy z první kategorie na nižší tak, aby bylo 
možné na tomto území provést požadovanou výstavbu. Této žádosti bylo údajně 
z větší části vyhověno. 

Nyní čekáme na další verzi územního plánu, který bude občanům představen, a pevně 
věříme, že požadavky občanů podané v námitce budou reflektovány. 

Je nutné zmínit, že i když společnost provozující golfové hřiště sežene veškerá 
povolení potřebná pro realizaci staveb, bude pouze na vedení naší obce a 
zastupitelích, zda-li územní plán prosazující výstavbu a rozšíření golfu projde. 
Jinými slovy zastupitelé budou hlasovat o podobě územního plánu. To, co umožní 
svými hlasy, se pak na našem území zrealizuje. Věříme, že pochopí, že místní lidé si 
rozvoj golfového hřiště nepřejí. My na naše zastupitele spoléháme. Chceme naši 
krajinu ochránit, aby takovou, jakou ji známe my, ji mohly poznat a užívat i naše děti. 
Stejně, jak ji v jiné části ochránili občané před objekty pro jaderné úložiště, nebo 
zachránili typické kamenné patníky v Sedlecké ulici, případně Vildův mlýn. 
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Nechceme dopadnout jako obyvatelé Lipna apod., kde pro trvale žijící obyvatele není 
již místo. 

V žádném případě nechceme blokovat územní plán Jistebnice, jak bude možná 
někdy prezentováno. Chceme v územním plánu zastavit rozvoj komerční masové 
turistiky kulminované do jednoho místa, ničení původní krásné krajiny a omezování 
bytí starousedlíků, chalupářů a turistů, přijíždějící do této oblasti právě kvůli jejímu 
malebnému krajinnému rázu.  

Zmocnění zástupci občanů: 
Renáta Kučerová, Javoří 

Magdaléna Rezková, Alenina Lhota 
Pavel Petráň, Cunkov 

 
 

Ochrana fauny České republiky  
Minulý měsíc, jsme na zahradě našli špačka, který nemohl létat, a tak jsem, jako už 

mnohokrát, zavolal na číslo ochrany fauny České republiky. Toto číslo jsem získal 
před mnoha léty, když kolega vysvobodil z odpadní jímky výměníku rosničku a ne-
věděli jsme co s ní udělat, abychom jí nějak neublížili. Snažili jsme se tenkrát získat 
nějakou radu, ale nakonec nám tohle číslo poradil veterinární lékař a funguje stále 
skvěle!  

Mohu z vlastní zkušenosti tuto možnost opravdu doporučit všem, kteří najdou po-
raněné zvířátko nebo ptáčka! Telefon vždycky někdo zvedne a je možné získat radu, 
nebo se domluvit na předání zraněného živočicha, o kterého se postarají na stanici. 
Napadlo mě, že by bylo užitečné tenhle kontakt zveřejnit pro ty, kteří to třeba nevědí. 
Číslo nonstop výjezdové služby pro zraněná zvířata je: 603 259 902. Výjezd pracov-
níka pro zraněné zvíře je vždy bezplatný, ale je možné poslat jakýkoli příspěvek na 
účet stanice. Více informací je možné získat na www.ochranafauny.cz       

Karel Novák II. 
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Osobní vyjádření zakladatele Golfu Čertovo břemeno 
V souvislosti s připravovaným územním plánem jsem se zúčastnil četných jednání a 
slyšel mnoho názorů. Rád bych v této souvislosti uvedl to, co považuji za podstatné 
ohledně mé osoby a golfového hřiště. 

1. Žiji v Alenině Lhotě od roku 1972, nejprve jako pražský chalupář, od roku 1994 jako 
stálý obyvatel. Před sto lety zde žilo 41 obyvatel, před padesáti lety 12, dnes 4, z toho 
jeden starousedlík. 

2. Při koupi chalupy mi bylo umožněno koupit jen rozpadající se stavení, rozpadlý 
špejchar a dvůr. Ostatní pozemky včetně zahrady obhospodařovalo družstvo, které 
nedovolilo jejich prodej, přestože o ně (stejně jako i o jiné v celém okolí) nepečovalo. 
Pro družstvo to nebylo ekonomické. Když jsem je tedy všechny po roce 1989 od 
majitelů koupil, byly okolními považovány za terra nullius (země nikoho), případně 
terra communis (země všech). Jezdilo se po nich na koních, sváželo pokácené dříví, 
dopravovalo krmivo pro ryby, chodilo se psy na procházku, zkracovala cesta do lesa. 
Já na nich vybudoval golfové hřiště. 

3. Do výstavby hřiště jsem vložil nenávratně peníze své i peníze mé dnes již 
čtyřgenerační rodiny. Nedostali jsme (ani nepožádali) žádnou evropskou, státní ani 
municipální dotaci, naopak jsme zdarma vybavili jistebnickou školu dvěma dětskými 
hřišti a v současnosti rodina podporuje finančně i další bohulibé projekty v okolí. Je mi 
stydno o tom psát, ale okolnosti mě k tomu nutí. Nechci žádné díky, ale stát obrazně 
na jistebnickém náměstí na pranýři jako škůdce města se mi nechce. 

4. Golf je sportovní činnost, do níž já a další členové mé rodiny investují peníze bez 
naděje na jejich návrat: počáteční investice se mi nikdy nevrátí. Každý rok jsme šťastni, 
když končíme na nule. Současný návrh územního plánu nám umožní doplnit areál o 
ubytování. 

5. Po koupi polorozpadlé chalupy jsem ji nezboural, ale obnovil i s historickým 
špejcharem tak, jak je zachycena v národopisné literatuře. Nová klubovna dostala cenu 
za nejlepší stavbu roku a podobně jako další objekty, které v areálu vznikly, jsou 
publikovány v odborné literatuře, objevují se na výstavách jako příklad souladu 
současné architektury a přírody. Splývají s krajinou a neruší ji. Stejně chceme 
vybudovat i ubytování. 

6. Velmi se nám vyčítá zvýšená doprava. Udělal jsem si soukromý průzkum 
s výsledkem, že na golf míří méně než jedno procento aut projíždějících Aleninou 
Lhotou. Denní kapacita hráčů je maximálně 72 (o víkendech), tomu odpovídá 
maximum zhruba 50 aut denně (včetně těch z nejbližšího okolí). Počet aut s pražskými 
čísly je zde srovnatelný s počtem aut jistebnických občanů v Praze. Auta hráčů chceme 
v rámci výstavby ubytování schovat pod povrch země na druhé straně silnice. Kapacitu 
hřiště a tím i dopravy nehodláme zvyšovat. Vytápění bude obstaráno ekologickými 
tepelnými čerpadly s nulovými emisemi, postavíme vlastní čističku, kterou možná po 
dohodě s městem bude využívat celá osada. 

7. Nejsme si jisti, že všichni občané jsou správně informováni o našich záměrech 
v souvislosti s územním plánem. Proto svoláváme na středu 27. října v 18,00 hod. 
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v klubovně veřejnou schůzi, na které uvítáme otevřenou, respektující a o fakta se 
opírající diskusi.  

Prosím přijďte! 

JUDr Jiří Němec 

Na níže uvedeném odkaze je možné zhlédnout virtuální prohlídku návrhu územní 
studie https://vimeo.com/user146348058/cebr-ubytovani-uzemnistudie 

 

 

Zázraky se dějí 
První zázrak 

Po téměř dvou letech, kdy jsem upozorňoval na vrak v Třešňové ulici, byl majitel 
vyzván k jeho odstranění. Není to však jediný vrak a je nutné v tom pokračovat. 

Druhý zázrak 

Po 10 měsících byl dokončen bytový dům. Výběrové řízení z června 2020 stanovilo 
firmu S-B s.r.o. Sedlčany na částku 19.958.607,- Kč včetně DPH. Skutečné náklady 
činily 22.958.223,- Kč, tedy o 3 milióny více, které doplatí město. Kde byla chyba? 
V projektu nebo někde jinde? Mělo by se to dát občanům na vědomí. Ale jak píše 
starosta, stěhování do domu mělo proběhnout k 1. 8. 2021 (zpravodaj 1/2021). Nějaké 
plány se protáhly. V domě se objevila vlhkost a muselo se vysoušet a stěhování bylo 
až koncem září 2021. Nebylo to vinou stavební firmy (Táborsko 38/2021), byl to patrně 
zázrak, že se najednou objevila vlhkost. Ale jak píše starosta – cituji „hrubé stavby se 
obvykle nechávají přes zimu vymrznout, ale tady by se jinak nesplnily dotační 
podmínky.“ 

Tomu nerozumím? V srpnu 2020 bylo předáno firmě S-B s.r.o. pracoviště a byl 
stanoven plán dokončení na konec dubna 2021. Tak to snad mohlo vymrznout! A proč 
se objevila vlhkost...něco se zanedbalo? To bude předmětem dalšího řešení! 

Jsem zvědav na moje připomínky z veřejné schůze ZMJ. Např. 

- močení u benzinky 
- stálé parkování na chodnících města 
- poplatky ze psů, ale žádné stojánky s pytlíky na exkrementy 
- informace o cestě ke škole 
- křoviny na křižovatce na náměstí a u Letů 
- veřejné WC na radnici, jak to má občan zjistit, že tam existuje? 

Byl bych rád, aby se těmito problémy zastupitelé zabývali a neseděli na schůzích jak 
osoby, které nic nezajímá! Jinak budeme jak zamrzlá vesnice...sorry město. 

Jelikož v zastupitelstvu neexistuje téměř žádná opozice, tak se na problémy snažím 
upozornit já. 

          Milan Bastl 
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Proč jsem nehlasoval pro nový stavební zákon 

Jedním z posledních velkých zákonů, které se současná vláda snaží prosadit, je tzv. 
reforma stavebního zákona. Jedná se o významnou a svým rozsahem obrovskou 
reformu, která mění na 58 souvisejících předpisů. Celkově by mělo dojít k revolučním 
změnám, ovšem ne tak, jak by, dle mého názoru, běžný občan čekal. Právě proto byl 
návrh zákona Senátem všeobecně odmítnut, a to hlasy všech přítomných senátorů. 

Není úplně běžné, aby se senátoři takto jednotně shodli a odmítli přijmout jednu 
z nejvýznamnějších reforem vlády. V tomto případě však nešlo jinak, novela je 
navzdory délce přípravy a svému rozsahu neopravitelná. Je férové říci, že návrh přináší 
nepochybně i pozitivní věci, v mých očích se jedná o tři správná opatření. Tím prvním 
je možnost digitalizace celého procesu, schvalování staveb přes tzv. portál stavebníka, 
kdy žadatel bude moci sledovat, jak je s jeho žádostí postupováno. Druhým je vznik 
Specializovaného a odvolávacího úřadu. Ten by povoloval velké stavby státního 
významu – např. dálnice, železniční tratě. Třetím je zavedení tzv. apelačního principu, 
kdy odvolací orgán již nebude moci vrátit napadané rozhodnutí zpět prvoinstančnímu 
úřadu k novému projednání, ale bude muset rozhodnout. Tím by měl odpadnout tzv. 
ping pong mezi úřady, který může trvat i několik měsíců či dokonce let. Tím však výčet 
pozitiv, bohužel, končí. 

Návrh nového stavebního zákona ale také vytváří státní stavební správu, tedy 
superúřad, do kterého by zároveň byly zaintegrovány dotčené orgány státní správy, 
tedy ti, kteří dbají na dodržování veřejných zájmů. V současné době fungují obecné 
stavební úřady při městských úřadech, jako samostatné subjekty vykonávající státní 
správu v rámci tzv. spojeného modelu veřejné správy, který je v našem státě realizován 
od vzniku krajské samosprávy. Stavební úřady jsou tedy orgány naprosto nezávislé na 
politické reprezentaci města, stejně, jako např. matriční úřady. V území by měla být 
zřízena pracoviště Krajského stavebního úřadu, jasně je sděleno, že by své pobočky 
měl v obcích s rozšířenou působností. V případě senátního volebního obvodu Tábor by 
se tedy jednalo o Tábor, Soběslav, Votice a Milevsko. Ale obecné stavební úřady také 
po mnoho let, v drtivé většině ke spokojenosti stavebníků, také vykonávají stavební 
agendu v menších sídlech – Mladé Vožici, Jistebnici, Chýnově, Veselí nad Lužnicí, 
Sezimově Ústí, Bernarticích, Mirovicích, Bechyni. Možnost, že v těchto menších 
sídlech by zůstala zachována vymoženost vyřizovat stavební agendu je velmi 
s otazníkem, spíše by však ve většině městeček o tuto příležitost občané přišli. Filozofií 
návrhu je celou státní stavební správu naopak centralizovat. Ve venkovských sídlech 
by ty nejmenší úřady zůstaly, už ale jako pobočky státní stavební správy, za velmi 
striktních a pro mnoho z nich nesplnitelných podmínek. Musí být splněn alespoň jeden 
z parametrů – alespoň čtyři pracovníci na stavebním úřadu, alespoň provedených 236 
úkonů v rámci výkonu státní správy, počet obyvatel ve správním obvodu musí činit 
alespoň 10.000 obyvatel a případná vzdálenost od jiného pracoviště musí být nejméně 
35 km. V podstatě může jít o ukončení činnosti těch nejmenších úřadů i v rámci nové 
státní stavební správy.  
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K čemu toto může vést a proč jsem tedy hlasoval pro zamítnutí zákona? Nepochybně 
k oddálení dalšího segmentu veřejné správy od občanů, a tedy ke vzdálení se veřejné 
správy lidem zejména ve venkovském prostoru. Velmi ohrožena je i místní znalost 
pracovníků rozhodujících o území. Skutečnost, že stavební agendu povede člověk 
vzdálený místu, může nepochybně vést k rozmachu tzv. černých staveb, protože 
pracovník bude těžko své území moci důkladně znát. Vytváří se superúřad, moloch o 
mnoha tisících zaměstnancích s centralizací rozhodování, popírá se princip 
subsidiarity. V neposlední řadě také naprosto nesystémově návrh vytrhává ze systému 
spojeného modelu veřejné správy jednu oblast, v tomto případě stavební agendu. 
Samostatnou kapitolou jsou náklady na vytvoření a vybavení celého úřadu, lépe řečeno 
„ministerstva stavebnictví“. Legitimně musí být položena otázka? Je toto začátek 
konce spojeného modelu veřejné správy a tím tedy začátek velmi zásadní reformy?  

Nebudu hlasovat pro návrhy, které v důsledku odnáší veřejné služby z venkovských 
oblastí. A nemusí jít pouze o stavební úřady, ale vadí mi různé „kudrlinky“ okolo 
poštovních služeb, ale i dalších sfér života, které lidem na venkově mohou komplikovat 
život.  

Reforma stavebního práva je skutečně potřeba. Je nutné urychlit celý proces 
schvalovacího procesu a umožnit lidem, aby si mohli postavit vysněné bydlení. Návrh, 
který jsme v Senátu projednávali mne však rozhodně nepřesvědčil, že je krokem 
správným směrem. Proto jsem pro něj nemohl, stejně jako všichni přítomní kolegové 
v Senátu, hlasovat.  

Mgr. Jaroslav Větrovský, senátor za volební obvod 13,  
garanční zpravodaj ke stavebnímu zákonu  

 
 

Forbína 

Divadelní spolek Forbína začal v září nacvičovat autorskou hru Davida Adámka 
s názvem „Audit ovčí stolice“. Jsme teprve na začátku, tak ještě nevíme úplně přesně, 
kdy ji uvedeme na jeviště. Ale můžete se těšit, že vás pobavíme. 

Dana Pilařová  

 

Ze života SEKSu 

Dne 11. 7. 2021 bylo na slavnostní schůzi spolku předáno p. Františku Bartoňovi 
ocenění „ČESTNÝ OBČAN MĚSTA JISTEBNICE“. Ocenění předal starosta města p. 
Jiří Popelka a p. Luboš Kunovský za jeho výjimečné výkony v letecké akrobacii a 
celkový život v letectví. Předání proběhlo v srdečné atmosféře za účasti jeho manželky 
a kamarádů Saši Kubovce a Jirmuse. Všichni popřáli panu Bartoňovi hodně zdraví a 
spokojenosti v dalším životě. 

         Za SEKS Milan Bastl 



Pořiďte si nový kotel 
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Podzimní Vildův mlýn 

Po lidsky otevřeném a také deštivém létě můžeme konstatovat, že letos na podzim 

splníme plán, který jsme směle vyřkli před třemi roky. Dům č.p. 83 v Sedlecké ulici 

bude mít novou střechu. 

V roce 2018 jsme říkali, že je potřeba umět se pochlubit tím, co v Jistebnici máme. 

Kancionál, slavní rodáci, bohatá historie. Po pár letech je potřeba dodat ještě desítky 

úžasných lidí, kteří nejsou lhostejní. 

V létě se u Vildy pravidelně konaly kulturní úterky s přednáškami, hudbou i poezií. 

Divadelním představením nás obohatil divadelní spolek 

Kašpar hrou Lebka z Connemary. 

Toto představení v rámci projektu Kašpaři ve Vildově 

mlýně podpořil Jihočeský kraj. 

Představení zhlédlo téměř 200 lidí a už teď se 

těšíme, s jakou hrou k nám Kašpaři přijedou za 

rok. 

Během října plánujeme pokládku krytiny a 

dokončení střechy. Zveme Vás všechny na brigády, 

buchty a kávu. 

S láskou a mírem        

Spolek Sedlecká 

 

 



31 
 

V Hůrce se střílelo již po desáté 

V sobotu 21. srpna se v Hůrce konal střelecký závod O pohár jistebnické Vinice. Akce 
pořádaná mysliveckým sdružením Vinice Jistebnice se dočkala již desátého jubilejního 
ročníku. Střelcům, ať už těm nejmenším, nebo dospělým, tradičně přálo počasí a celá 
akce se nesla v přátelském duchu. Závodu ve střelbě ze vzduchovky se zúčastnilo 
celkem 35 dětí rozdělených podle věku do třech kategorií. Mladí střelci se netrefovali 
jen do klasických terčů, ale také do balónků, plechovek a do 5bodového biatlonového 
terče. Hlavního závodu ve sportovní brokové střelbě se zúčastnilo 35 střelců, z nichž 
nejlepšího výsledku dosáhl Miloš Tkadlec.  

Velké poděkování patří všem sponzorům, kteří věnovali ceny pro nejlepší střelce, 
zejména GS Technik, Marcela Hroncová, Spokojená domácnost, STV ARMS, Zbraně 
a střelivo Šubrt a mnoho dalších. Také děkujeme každému, kdo se podílel na pořádání 
akce, kamarádům, rodinným příslušníkům a také mysliveckému spolku Smrčí Makov 
za poskytnutí střelnice. Doufáme, že si všichni zúčastnění závod užili a děti si 
zpříjemnily konec prázdnin. 

Dominika Hroncová

Výsledky vzduchovka  
Kategorie A (do 2. třídy) 
1. místo  Bartoloměj Dinda 
2. místo  Alžběta Iblová  
3. místo   David Kačer  

Kategorie B (2. – 5. třída)  
1. místo  Barbora Pešková 
2. místo  Jan Pešek  
3. místo  Kristián Frydrych  

Kategorie C (6. – 9. třída)  
1. místo  Pavel Štemberk  
2. místo  Gabriel Vavřík  
3. místo  Petr Král  

Výsledky lovecké kolo 
1. místo  Miloš Tkadlec  
2. místo  Milan Pečený  
3. místo  František Ibl  

 

 

více fotek na: https://dindovka.rajce.idnes.cz/Hurka_21.08.2021  
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Okrašlovací spolek Jistebnice vyhodnotil soutěž 
Jistebnický Krasoň a předal ceny vítězům. 
 
Na 1. místě se umístili Lettovi za úpravu fasády a okolí domu. 

  

Na 2. místě Součkovi za pěkný kamenný taras, který vybudovali směrem do sadů. 

Na 3. místě Svobodovi, kteří založili nad obchodním domem vřesoviště. 
  

 
Jistebnický Prasoň 

Letošním Prasoněm je čp. 203 na Malém náměstí pro svůj žalostný a nebezpečný 
stav. 

Děkujeme všem, kteří přispěli svými podněty. Pozitivní i negativní návrhy i podrobná 
pravidla soutěže jsou na našich stránkách 

www.okraslovak.wbs.cz 
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Okrašlovací spolek Jistebnice uspořádal v sobotu 11. 9. 2021  

zájezd do Lipnice nad Sázavou. 
Zde jsme za krásného počasí absolvovali velmi zajímavou volnou prohlídku státního hradu 
Lipnice, výborně se naobědvali v restauraci U České koruny, jež patří vnukovi Jaroslava 
Haška,  

navštívili Památník Jaroslava Haška a prošli si stezku Národního památníku odposlechu 
v žulových lomech u Lipnice. 

Další informace Okrašlovacího spolku Jistebnice: Zpracováváme přehled 

drobných sakrálních staveb  a objektů (kapličky, křížky, zvoničky, svaté obrázky, 
smírčí kříže apod.) Jistebnicka. Naším cílem je vydání publikace o těchto objektech. 
Přivítáme proto od našich spoluobčanů informace, pokud nám v mapě nějaký objekt 
chybí, a sdělí nám jejich historii a příběhy, které se k nim pojí. Odkaz na mapu: 

https://www.google.cz/maps/@49.4899928,14.5296032,3224m/data=!3m1!1e3!4m2!6m1

!1s1J-Vv6OgqJZfthCfjlUGJ-6HodjG6J2Wu?hl=cs  

0Legenda k mapě: Kaple jsou oranžové, kapličky červené, zvoničky žluté, kříže modré 
(tmavě modré - kamenné kříže, světle modré - litinové kříže), obrázky světle zelené, 
pomníčky tmavě zelené a boží muka fialová. Pokud jsou to torza, jsou šedá. 



Jistebnický zámek 
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Nechci být zámecký pán, rozhodl jsem se pro záchranu 

kusu historie 

Narodil jsem se v roce 1967 v Praze. Vyrůstal jsem se třemi bratry v rodině učitelky a 
stavebního inženýra. Když jsem byl v 80. letech na gymnáziu, tak naše rodina 
emigrovala do USA. Byla to doba, kdy jsem se hodně naučil o sobě a o světě. Byl jsem 
uprchlík a přivandrovalec, který se musel naučit uspět ve zcela jiné společnosti. Zažíval 
jsem věci, které jsem si v Československu neuměl představit. Byl jsem třeba jediný 
běloch v černošském týmu basketbalu naší střední školy. Prožil jsem si, co to je být 
totálním outsiderem. Tvrdě jsem pracoval a jako nemajetný student jsem získal 
stipendium na vysokou školu Claremont McKenna College v Kalifornii, kde jsem 
vystudoval ekonomii. Pak přišel listopad 1989. Nabídl jsem své služby Občanskému 
fóru a krátce jsem působil na ministerstvu financí, ale úředničení a politická jednání 
nebyl můj životní styl. Chtěl jsem dělat finance a podnikat. Vystudoval jsem 
mezinárodní byznys školu INSEAD ve Francii. Pak jsem více než dvacet let působil 
ve vedení bank v Česku, Brazílii, Rusku a na Ukrajině.  

Líbí se mi zdejší krajina 

Když začala pandemie, tak jsem musel některé své projekty pozastavit. Měl jsem čas 
víc přemýšlet o životě, co chci ještě zvládnout. V té době uzrálo mé rozhodnutí koupit 
zámek v Jistebnici a zachránit kus české historie. Líbí se mi zdejší krajina a jak se lidé 
o ni starají. Připomíná mi to některé části Itálie a Francie. Nechci být zámecký pán, 
mým ideálem je domek, kde mám vše, co potřebuji. Zámek mne zaujal především 
nádherným parkem. I když je vše zpustlé, tak při pozorném pohledu vidíte původní 
záměr tvůrců, který je impozantní. A uprostřed té nádhery je zámek s krásnou věží. 
Oslovila mne souhra parku, architektury a okolní krajiny. To celé přece stojí za 
záchranu.  

Zámek a park je funkční celek 

Chtěl bych obnovit původní areál zámku s parkem včetně vodních prvků, které 
využívaly napojení na rybníky. Vnímám to jako funkční celek, který byl za doby 
komunismu nesmyslně zničen. Nechci vrátit úplně vše do původního stavu, ale většinu 
věcí bych rád restauroval, něco udělal moderně. Letos pracuji s dendrology na záchraně 
stromů. Přes zimu bych chtěl najít architekta pro projekt zámku. O využití mám zatím 
jen hrubou představu. Areál by měl nabízet ubytování a gastronomii, ale žádnou 
masovou turistiku. Vše se teprve ukáže. Chci o tom přemýšlet a mluvit s lidmi, víc 
prozkoumat historii. Budu moc vděčný čtenářům, kteří mi pošlou dobové fotografie, 
třeba i z časů, kdy na zámku byla armáda, a napíší vzpomínky, jak zde věci fungovaly. 
Doposud třeba nemáme žádné dokumenty o podobě původních interiérů zámku, o 
nábytku a jiném vybavení. 

Sousedské setkání se vydařilo 

Byl jsem naprosto překvapen ohromným zájmem lidí, kteří přišli v neděli 26. září na 
sousedské setkání „Zámek Jistebnice. Nový začátek“. Davy lidí proudily od půl druhé 
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do šesti večer. Mluvil jsem s tolika novými sousedy, že jsem večer přišel o hlas. Děkuji 
vedení města za podporu a skvělým hasičům a skautům za pomoc, bez níž by akce 
nebyla myslitelná. Dostal jsem tolik pozitivních ohlasů, že jsme se s panem starostou 
domluvili, že by to mohl být začátek nové jistebnické tradice. 

Ivan Svítek 
zamekjistebnice@volny.cz 

Ukázalo se, že příště bude potřeba silnější aparatura 

O botanickou procházku parkem s dendrology byl velký zájem 
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Skauti Jistebnice 

V letošním školním roce jsme opět zahájili první schůzkou a těšíme se na všechny 
akce, které nás čekají. Po roce schůzek v online prostoru a zrušených akcích máme o 
to více energie a je to vidět i na dětech. Náš oddíl má přes dvacet aktivních členů. 
Družiny jsou rozděleny na kluky a holky a schůzky vedou naši rádci, kteří v oddíle 
vyrůstali. Kromě schůzek nás letos čeká oddílová podzimní výprava, rozdávání 
Betlémského světla, charitativní sbírka pro hospic Jordán i skautské závody. 
Zúčastníme se celorepublikové setkání vodních skautů Navigamus, zajímavostí je, že 
jsme pravděpodobně nejdále od vody lokalizovaný oddíl vodních skautů.   

V září jsme se podíleli na akci Nový začátek na zámku a skauti jako navigátoři 
pomáhali s celou organizací události, kterou navštívilo obrovské množství lidí. Jsme 
rádi, že se nám podařilo takto reprezentovat náš oddíl a v praxi si vyzkoušet, jak 
zvládáme týmovou spolupráci a jsme flexibilní. Zjistili jsme, že přestože fungujeme 
v Jistebnici od roku 1996, neví o nás úplně všichni místní občané.  

Schůzky:  

děti od 7 let – každý pátek od 17:30 do 19:00 v Jistebnici  
prvňáci a MŠ–  každý  pátek od 16:15 do 17:45 v Opařanech  

 

Sledujte nás:  

 

skautijistebnice  

 

 

Třináctka Opařany 
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Vinaři v Padařově již popáté… 
 
Kalendář ukazuje datum 7. srpna 2021 - sobota - pro náš Vinný team, který 
zabezpečuje akci pod názvem VINAŘI 2021, je to den D. 

Celý tenhle náš vinný festival je jako jeden velký hrozen vína. Každý z nás máme na 
starosti určitou činnost, tedy určitou bobuli. A když se všichni posnažíme, každý 
z nás přidá ruku k dílu, tak v sobotu, když se všichni sejdeme a přiložíme každý tu 
svoji pomyslnou bobuli, tak vznikne hrozen, který nese nápis Vinaři Padařov 2021. 

A my jsme moc rádi, že vy k nám přijdete a společně máme možnost ochutnat tu 
výbornou chuť bobulí… 

Takže dobu Covidu a karantény jsme oddělili velkou páskou 
a ten sobotní den jsme připíjeli 

na zdraví, 
na štěstí 

a koštovali s láskou!!! 
 

                          VINNÝ TEAM Z PADAŘOVA 
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Kulturní dění a festival Poklona krajině ve Stružinci 

Na konci srpna jsme ve Stružinci hostili tanečnici a akrobatku Evu Starou ze souboru 
Holektiv a dramaturgyni Jindřišku Křivánkovou. Diváci mohli vidět ukázku práce 
nad představením MASS. Ukázky práce ještě nehotového představení (Work in 
progress) umožňují divákům nahlédnout do myšlení autorů. Zároveň si autoři mohou 
ověřit před divákem, zda některé pasáže fungují, jak působí na diváka a jakou mají 
odezvu. Takových ukázek chceme do budoucna nabídnout víc.  

První školní den jsme oslavili v Jistebnici se souborem Koťátko zkázy, který pracuje 
s prvky gegu, pantomimy a párové akrobacie. Představení mělo velmi kladnou 
odezvu u velkých i malých diváků. Vzniklo mimo jiné díky rezidenčnímu pobytu 
aktérů ve Stružinci, kde mohli několik dnů soustředěně pracovat v prostorách našeho 
spolku. 

Od 11. 9. – 9. 10. Proběhl ve Stružinci a v jeho okolí festival Poklona krajině. Patnáct 
umělců/tvůrců z okolí i přespolních vystavilo na červené turistické trase ze Stružince 
až k Palečkovu rybníku osmnáct výtvarných objektů. Vznikla stezka-překvapení-hra 
s krajinou a v krajině. Procházející si mohli v průběhu měsíce z nástěnky na návsi 
vyzvednout mapu a trasu si projít. Pro mnohé návštěvníky byla tato trasa ze Stružince 
do Jistebnice dosud neobjevená.  

V rámci festivalu proběhla každou sobotu kulturní událost pojící se k tématu krajiny. 
Olga Černá a Tomáš Míka nás provedli krajinou v knihách. Vybrali představitele 
literatury známější i méně známé, texty o krajině bližší i vzdálené. Soubor 
Československé klacky zahrál loutkové představení Nejmenší ze Sámů, příběh z 
krajiny za polárním kruhem, pracoval s blízkostí a detailem. Diváci mohli obdivovat 
miniaturní loutky z přírodních materiálů. Studenti zahraničního programu DAMU 
(Divadelní akademie múzických umění v Praze) nás zavedli do lesních krajin okolo 
Stružince, kde nám dali nahlédnout do své divadelní tvorby propojené s krajinou a 
jak lze dělat divadlo mimo budovu (jde o progresivní trend site-specific). Je to ještě 
divadlo nebo více koncert či performance/setkání? A na závěr festivalu se rozezněly 
krajinou hlasy ženského amatérského pěveckého souboru ŽAS z Tábora. 

Téma krajiny jsme nahlédli z několika úhlů a z jednotlivých částí festivalu se 
podařilo vytvořit propojenou a celistvou mozaiku. Toto téma nám přijde natolik 
nosné a zajímavé, že chceme tímto směrem v krajině Jistebnické vrchoviny nadále 
pokračovat. 

Festival Poklona krajině podpořil Státní fond kultury České republiky, Nadace Život 
umělce a obec Jistebnice. Děkujeme 

Karolína Fendrychová 
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Atletika 

Ačkoliv nový školní rok ukrojil teprve desetinu ze svého koláře a naše atletické 
tréninky začaly až první říjnový týden, máme za sebou již pěkných pár akcí a dokonce 
i velkých úspěchů. 

Republikové finále Odznaku všestrannosti v Brně 

Družstvo našich atletů dostalo letos velkou šanci - zúčastnit se republikového finále 
Odznaku všestrannosti olympijských vítězů v rámci projektu Sazka olympijský víceboj 
ve dnech 3. a 4. září v Brně. Tuto soutěž pro žáky základních škol založili již před 12 
lety olympijští vítězové v desetiboji, Roman Šebrle a Robert Změlík, ale my už teď 
dobře známe jejich pokračovatele, skokana o tyči Štěpána Janáčka i trojskokanku 
Šárku Kašpárkovou, kteří v roli organizátorů předávají radost z pohybu dalším a 
dalším dětem. 

Kvůli předchozímu uzavření škol se nemohla uskutečnit okresní ani krajská kola, a 
proto byl letos postupový systém úplně jiný. Divokou kartu s přímým postupem 
dostalo 32 škol, které se republikového finále účastnily pravidelně v minulých letech, 
dalších 44 škol bylo vylosováno z těch, které svá družstva přihlásily. Družstvo muselo 
mít i určité, pevně dané, složení závodníků: 4 holky, 4 kluci, zastoupený ročník 2007, 
2008, 2009, 2010, 2011. Pokud někdo onemocněl či nemohl jet, musel ho nahradit 
závodník se stejným ročníkem narození.  

Celé finále pod záštitou Českého olympijského výboru zahájil na atletickém stadionu 
v areálu VUT v Brně bronzový olympionik z Tokia, fleretista Alexander Choupenitch. 
Každé družstvo podporoval a doprovázel navíc některý z bývalých olympioniků, my 
jsme měli pana Jaroslava Jandu, který naši zemi reprezentoval v alpském lyžování. 
S organizací a doprovodem závodníků pomáhala Policie ČR a Armáda ČR.  

Mladí sportovci toho za dva dny zažili opravdu hodně. Od samotných závodů, a věřte, 
že soutěž, kde každý závodník za dva dny startuje v deseti disciplínách, je opravdu 
náročná, po řadu doprovodných sportovních aktivit a programů a setkání s úspěšnými 
olympioniky. 

Pro představu, ve čtvrtek bylo na programu švihadlo 2 minuty – půl minuty snožmo 
vzad, půl minuty snožmo vpřed, půl minuty vajíčka, půl minuty střídmonož, skok 
daleký, 60 m sprint, hod medicinbalem vzad, shyby na šikmé lavičce a v pátek sedy-
lehy na dvě minuty, trojskok, kliky na dvě minuty, hod kriketovým míčkem a jedna 
volitelná disciplína (plavání, běh na 1000 m, driblink). 

Republikového finále se zúčastnilo 74 družstev, tedy skoro 600 dětí. Pohár pro vítěze 
získala již po sedmé v řadě za sebou Základní škola Oskol Kroměříř, ale ani my jsme 
se zdaleka neztratili, když naše družstvo se umístilo na úžasném 42. místě a výkony 
jednotlivců byly prostě úžasné: 

 Dan Herout 41. místo z 93 (roč. 2007) 
 Jakub Hrazánek 11. místo z 36 (roč. 2010) 
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 Štěpán Švec 11. místo z 39 (roč. 2011) 
 Ondřej Šmejkal 29. místo z 39 (roč. 2011) 
 Eliška Svatošová 10. místo z 66 (roč. 2008) 
 Zuzka Miňhová 28. místo z 66 (roč. 2008) 
 Eva Farová 21.místo z 47 (roč. 2010) 

Jen škoda zranění Daniely Vaczulkové ještě před začátkem prvního závodního dne - 
mohli jsme být ještě lepší. 

 
 

#BeActive Sokol spolu v pohybu 

Tradiční týden akcí v sokolských jednotách, které veřejnosti ve všech částech republiky 
představují celou šíři sportovních, pohybových, kulturních i společenských aktivit 
Sokola letos proběhl v týdnu 23.-30.září pod názvem ♯BeActive Sokol spolu v pohybu.  

Každoročně v tomto týdnu sokolové uspořádají přes 150 akcí a do sokoloven se přijde 
podívat a vyzkoušet sokolské aktivity přes 10 000 návštěvníků. Pro řadu z nich se tato 
zkušenost stane důvodem zapojit se do činnosti sokolských jednot.  Sportovní akce 
jako otevřené cvičební hodiny, závody, soutěže, turnaje a výlety jsou určené především 
dětem a celým rodinám. Na mnoha místech je možné si otestovat fyzickou kondici a 
zjistit, jak na tom jste!  

V roce 2020 bylo připravené téma českých her. Téma ročníku 2021 bylo zaměřeno na 
prezentaci disciplín Sokolského odznaku zdatnosti (SOZ) pro žactvo. Při jejich 
plnění se posuzovala úroveň pohybových schopností a dovedností žactva. V souvislosti 
s tím se připravily disciplíny pro motorické testy a hodnotící normy pro posouzení a 
porovnání výkonů napříč jednotlivými věkovými skupinami. 
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My jsme zvolili pro děti všech věkových kategorií krosový běh na Svatou Majdalenu 
a dále na hřišti za sokolovnou plnění pěti z deseti disciplín sokolského odznaku 
zdatnosti – děti si tak vyzkoušely skákání přes švihadlo na půl minuty, chůzi poslepu 
na 4 m, výskok do výšky, kotouly a hvězdy a člunkový běh s nošením tenisáků. 

Na konci sobotního soutěžního odpoledne jsme rozdali odměny a diplomy pro všechny 
zúčastněné děti a vítězové běhu dostali navíc krásnou medaili. Počasí nám přálo a 
úsměvy na tvářích dětí nám zase ukázaly, že uspořádat akci pro děti má prostě smysl.  

 

 

Všestrannostní desetiboj 

V neděli 3. 10. 2021 se konal druhý ročník Všestrannostního desetiboje, který pořádala 
Jihočeská župa přímo v hlavní sokolské tělocvičně Českých Budějovicích. Disciplíny 
byly: skok z místa do dálky, vznosy na šikmé lavici, shyby na visuté hrazdě, člunkový 
běh, překážkový běh, šplh na tyči, dřepy, hod medicinbalem z místa, přelézání tyčky, 
švihadlo. 

Zúčastnilo se 137 závodníků a závodnic z celého Jihočeského kraje. Naši jednotu 
reprezentovalo 15 odvážných žáků a žákyň a v opravdu velké konkurenci se neztratili. 
Vybojovali jsme dvě medaile, bronzovou (Anna Deimová) a stříbrnou (Jožík Dikan), 
další tři závodníci se umístili na čtvrtém místě (Matěj Tomeček, Eliška Svatošová, Eva 
Farová) a i všichni ostatní bojovali jako lvi a nenechali se zahanbit (Zuzka Miňhová 
16.místo, Dája Sklenářová 9.místo, Terka Tomečková 11.místo, Eliška Vaňková 
7.místo, Anetka Sklenářová 12.místo, Míša Vaczulková 14.místo, Bára Tomečková 
13.místo, Ondra Šmejkal 7.místo, Kryštof Novák 9.místo, Hynek Šmejkal 8.místo). 
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Výhercům blahopřejeme a všem závodnicím a závodníkům děkujeme za vzornou 
reprezentaci naší jednoty a zlomte vaz do dalších soutěží a závodů! 
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Zpráva osadního výboru Makov 

V letních a podzimních měsících se v Makově odpracovalo skutečně velké množství 
hodin. Ať při pravidelných údržbách návsi a jejího okolí, areálu fotbalového hřiště, 
nebo v budově bývalé školy – osadního domku v Makově, chcete-li.  

Bohužel další a nečekanou práci nám v létě přidělaly přívalové deště, které proměnily 
náves a přilehlé okolí v Makově v jeden velký rybník. Během jedné hodiny byl Makov 
doslova zatopen. Velmi oceňuji a děkuji všem občanům Makova, kteří přispěli svou 
prací, technikou, ale také svým časem bez ohledu na jejich pracovní povinnosti, 
dovolené, přípravy na žně atd. Dále děkuji zasahujícím hasičům, vedení města 
Jistebnice a všem, kteří přispěli k rychlému odstranění následků deště. Doslova 24 
hodin poté, kdy na návsi stál metr vody, nebylo na první pohled poznat, že se něco 
stalo.  

Nejen trable, ale i radostné události jsme v Makově v minulých měsících prožili. 
Tradičně jsme na fotbalovém hřišti uspořádali pouťové sportovní odpoledne, které 
zahájilo fotbalové utkání mezi FK Makov Hůrka a mužstvem TJ Dražice. Poté 
následovalo posezení s již tradičním hudebním vystoupením kapely Le’Grace.  

Jako tradiční mohu již také označit pořadatelství jednoho z kol Benešovské hasičské 
ligy, jehož jsme v létě byli hostiteli. Akci předcházelo několik dní usilovných příprav, 
na kterých se podílelo nemalé množství lidí. Všem za úspěšné zvládnutí celé akce patří 
velký dík.  

Svou sportovní – soutěžní činnost zahájil na konci léta také náš fotbalový tým FK 
Makov Hůrka. Po sedmi odehraných kolech se nachází se ziskem 15 bodů na 
průběžném druhém místě tabulky.  

David Brožovský 

 

 

Hasiči Jistebnice 

Jak je již dlouholetou tradicí, tak i v letošním roce proběhl letní tábor u rybníka Kaplice.  
Letos jsme ho opět připravili, i za nelehkých epidemiologických podmínek, a to i pro 
děti, které nenavštěvují hasičský kroužek. 

V této souvislosti bych chtěl poděkovat panu Ing. Jiřímu Maňákovi za zapůjčení 
pozemku. Poděkování patří též Městu Jistebnice za zapůjčení cisteren na pitnou vodu, 
traktoru a za všestrannou podporu. V neposlední řadě bych rád poděkoval našemu 
výbornému kuchařovi Mírovi Hrazánkovi. Velký dík patří též vedoucím a instruktorům 
a to: Jitce Dopitové, Verče Trpkové, Fandovi Maňákovi, Honzovi Netolickému, 
Jakubovi Duškovi, a Nadějkovským hasičům Pepovi Matějovi a Standovi Cimpovi za 
to, že věnovali dětem svůj volný čas a energii. Poděkování patří též zdravotnici Evě 
Peškové, která se starala o naše zdraví.  
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Touto cestou bych chtěl poděkovat všem ostatním, kteří nám pomáhali, jak s organizací 
tábora, tak s jeho stavěním a bouráním.  

O Jistebnické pouti se nám opět podařilo zorganizovat Den otevřených dveří Domu 
hasičů s malým občerstvením pro návštěvníky pouti.  

Čtrnáctého srpna jsme místnímu spolku SPSVD poskytli pomoc při organizování 
cyklistického maratonu. My jsme na této akci měli na starost parkoviště, sprchy a mytí 
kol.          

Na konci prázdnin naše SDH připravilo pro děti z Jistebnice a okolí akci nazvanou 
„Ukončení prázdnin“. Za tuto akci bych chtěl poděkovat hlavním organizátorům, a to 
Jindřišce Peškové, Jitce Dopitové, Evě Peškové, Mírovi Hrazánkovi, Verče Trpková a 
Jakubovi Duškovi. I když počasí nepřálo, přesto jsme tuto akci uskutečnili, a to v Domě 
hasičů. Všem zúčastněním na přípravě a průběhu akce bych chtěl touto cestou 
poděkovat.  

V pátek 24. a sobotu 25. září jsme opět uspořádali prodej moravského burčáku a vína 
v Domě hasičů. 

V neděli 26 záři jsme na požádání nového majitele zámku pro účastníky prohlídky 
zajišťovali občerstvení s veškerým zázemím. Pro velký zájem občanů na této akci se 
naši obsluhující měli co otáčet.  Touto cestou bych chtěl poděkovat všem, kteří se na 
této akci podíleli. 

V letošním roce se mladí hasiči zúčastní poslední soutěže, a to podzimní části 
okresního kola hry Plamen, které se bude konat 9. října v Oldřichově. V loňském roce 
se tato soutěž díky epidemiologické situaci ve státě nekonala.  

Na 30. října připravujeme opět pálení vatry na Staré hoře s bohatým programem pro 
děti i dospělé. Po setmění je pro účastníky připraven ohňostroj. 

Všem našim členům děkuji za práci a pomoc při všech uvedených akcích. Sponzorům 
a příznivcům děkujeme za spolupráci. 

Déle upozorňuji občany, že nám opět začala topná sezóna. Doufám, že všichni mají 
řádné revize na své komíny a nemají nic hořlavého kolem kotlů na tuhá paliva. Bohužel 
už máme i pár výjezdů na požáry, které z těchto důvodů vznikly.   

               Za SDH Jistebnice Jaromír Netolický 
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Sportovní sezóna SDH Makov 2021 
Družstvo mužů SDH Makov má za sebou zkrácenou sezónu 2021, která se po loňsku 
vrátila alespoň částečně do normálního režimu. Ani letos se sice nekonaly okrskové 
soutěže, ty ligové již ale prakticky žádná omezení neměly.  

Zimní příprava proběhla u našeho týmu z velké části individuálně z důvodu 
covidových opatření. O to více jsme na jaře věnovali naše úsilí tréninku nejen na 
makovské dráze, ale i na celovíkendovém soustředění v Malovicích. Znovu se zde 
nevyhnu porovnání s loňskou sezónou, kde nám kvůli pandemii a nejistotě, že nějaká 
sezóna vůbec bude, utekl i začátek jarních venkovních tréninků, což bylo na soutěžích 
znát. Letos byl prostor trénovat větší a navíc i jistota, že sezóna proběhne normálně. 
Naše sestava doznala oproti loňsku určitých změn a rozšíření kádru, což nám rozhodně 
prospělo.  

Letošní první soutěží pro nás byl rovnou ostrý start Benešovské hasičské ligy, 
konkrétně soutěž v Křivsoudově. A nebyl to na naše poměry začátek vůbec špatný. 
V předchozích sezónách se nám totiž povětšinou první útok moc nevydařil, letos to 
bylo o hodně lepší. Zapsali jsme čas 18:60 a 7. místo. Tímto útokem začala naše moc 
pěkná série, která pravděpodobně v našem dosavadním působení na lize nemá obdoby. 
Hned na následující soutěži v Olbramovicích prolamujeme hranici osmnácti vteřin a 
kluci na proudech sráží terče ve výsledném čase 17:74. To stačí na pěkné 6. místo. I na 
následující soutěži v Daměnicích se nám daří ukusovat z pomyslného koláče bodového 
ohodnocení. Po prostřiku na levém proudu na terči sice svítí výsledný čas 18:77 
(napravo pěkných 17:60), na poměrně těžké dráze to ale vynáší opět hezké 8. místo. 
Hned následující týden pokračoval kolotoč soutěží Benešovské ligy v pro nás 
nejvzdálenějších Chářovicích. V dobře rozběhlé sezóně jsme nechtěli nic podcenit a 
tak jsme sem vyrazili v týdnu před soutěží na trénink. A rozhodně se to vyplatilo, neboť 
chářovická dráha opět patří k těm těžším. Na start jdeme hned z kraje startovního pole 
a daří se nám na podmáčeném terénu srazit terče v čase 17:94. To nám vynáší 4. místo 
a dorovnání našeho maxima co se týče umístění na BNL. Napravo to bylo dokonce za 
luxusních 17:33, což by hypoteticky stačilo na druhé místo. 

Zlom v sezóně bohužel nastal na noční soutěži v Načeradci. Zde jsme si prožili 
nevšední zážitek ve špatném slova smyslu v podobě bouře, která nás zastihla přímo na 
základně. Jelikož jsme nechtěli, abychom my, mašina i hadice promokli, popadli jsme 
velkou plachtu a celý tým včetně sebe s ní zakryl základnu. Co se z kraje jevilo jako 
dobrý nápad vyústilo ve více než hodinu dlouhém čekání pod plachtou za velmi silného 
deště a větru. Promrzlí jsme po ustání největších srážek vyběhli na dráhu a nebyl to 
útok podle našich představ. Lehce vykrácená béčka by celý útok ještě nezhatila. To se 
povedlo až nezapojené proudnici na pravém proudu. Ta znamenala první neplatný 
pokus sezóny a předzvěst smůly, která se nám lepila na paty po zbytek závodů. 
Následovala soutěž na domácí půdě. Na tu nám vyšlo skvěle počasí. Jelikož je 
makovská dráha velmi rychlá, nic nebránilo tomu, aby zde letos opět padaly pěkné 
výsledky. Právě v tomto kontextu pak náš čas 18:07 není až tak dobrý, jak by se mohlo 
zdát. Zaviněno to bylo opět chybkou na proudu, tentokrát levém. Tam byl Honza trochu 
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rozhozen při zapojování proudnice a následné sražení terče tak nebylo dle jeho, ani 
našich, představ. Čas rychlejšího pravého terče 17:62 by byl o něčem jiném. Náš levý 
proudař si kalich hořkosti vypil do dna ještě ten samý den, když jsme přejeli na noční 
soutěž do Jankova. I zde skvěle rozběhnutý útok zhatilo podklouznutí na levém proudu 
a následně velmi dlouhé srážení. S výsledným časem 19:82 jsme nemohli být 
spokojeni, ještě víc jsme se ale chytali za hlavu po zjištění, že na pravém proudu se 
povedlo srazit v čase 17:18, což by stačilo na 3. místo. Takhle to bylo až 13. místo. 
Smůla se s námi bohužel táhla i na posledních dvou kolech. Na rychlé dráze 
v Miřeticích po zaváhání při zapojení rozdělovače došlo k vykrácení proudařů, kteří na 
terče stříkali z velké dálky. Výsledný čas 23:38 a ani bod do tabulky celkového 
hodnocení. Zkázu jsme pak dokonali na závěrečném kole v Malovicích. Zapsali jsme 
zde velmi nešťastné NP za přešlap čáry stříkání a opět nezískali ani bod.  

V konečném zúčtování to pro nás bylo celkové 11. místo ze 41 účastníků Benešovské 
hasičské ligy. Výsledek, který není rozhodně špatný, nicméně v kontextu celé sezóny 
je trochu zklamáním. Ostatně v polovině sezóny náš tým byl na úžasném děleném 3. 
místě!  

Z řádků napsaných výše by se mohlo zdát, že většinu našich zaváhání lze připsat na 
vrub našich proudařů. Je třeba zde ale zmínit, že je to při současné vysoké úrovni 
v našem sportu zcela běžný jev. Výkon soutěžních stříkaček a vysoká konkurence 
dohnala soutěžní pokusy na limit závodníků a pomyslný chleba se láme nejčastěji právě 
na terčích. Proudaři totiž mají v poměru uběhnuté dráhy vůči času, kdy je dožene voda, 
nejmenší prostor na chybu ze všech závodníků v týmu. Bylo by tak nefér tvrdit, že jsou 
to právě oni, kdo nejčastěji selhával, jelikož každý útok je výsledkem práce celého 
týmu více, než se na první pohled pro nezúčastněného diváka může zdát. 

Kromě Benešovské ligy jsme se zúčastnili ještě pohárové soutěže u kamarádů ve 
Smrkově a ve Slapech. Především ve Slapech se nám poměrně dařilo a vybojovali jsme 
2. místo. Ač jsme nezvládli ukočírovat závěr sezóny, který nás stál lepší umístění na 
Benešovské lize, bezpochyby jsme ukázali, že máme na to bojovat o příčky nejvyšší i 
v tak vysoké konkurenci, jakou současné startovní pole BNL má. Již teď se začínáme 
připravovat na rok 2022, v kterém, jak doufáme, vypilujeme naše výkony natolik, že si 
to lepší umístění utéct již nenecháme.    

Chtěl bych na tomto místě poděkovat všem pomocníkům na naší domácí soutěži, 
každému, kdo nás podporoval 
na závodech a tréninkách, 
jistebnickým hasičům a 
v neposlední řadě městu 
Jistebnice. Bez vás všech by to 
zkrátka nešlo.  

Za SDH Makov bych chtěl 
všem popřát klidný závěr roku 
a úspěšný start do roku 2022. 

Jiří Švec, starosta sboru 
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Z historie Makova – 36. díl (rok 1968) 
Živočišná výroba 
Nebyl splněn plán mléka a vajec. I když nesplnění u mléka je ovlivněno snížením stavu 

krav ve Vlásenici, projevují se rozdíly užitkovosti na jednotlivých farmách. Je třeba 

udělat správný zásah i do výroby drůbeže a současně i do prodeje kuřat a slepic a hlavně 

se zaměřit a kontrolovat úhyn, který je za minulý rok dosti vysoký. V hale představuje 

40,23 %, v kurníku 21,59 % průměrného chovu. Tyto ztráty ovlivňují i náklady. Pokud 

je o výrobu masa, byl plán splněn na 112,34 % a ve výrobě selat byl dosažen průměr 

18.07 %, což představuje plnění plánu na 105,08 %, Určité ztráty se projevují ve 

výkrmu vepřů a rovněž tak se zvýšil i náklad na výrobu jednoho selete. 

Plnění nákupu včetně záhumenkářů: 
     plán:    skutečnost: 

hovězí skot    810 q    775,75 q 

jatečná telata   140 q    115, 37 q 

jatečná prasata   630 q    490,10 q 

drůbež    140 q    152,46 q 

chovný skot    80 q    18,48 q 

plemenný skot   50 q    112,95 q 

selata         212,54 q 

Nákup v živočišné výrobě není splněn hlavně u mléka velkým dluhem 130573 l bez 

dodávky záhumenkářů a se záhumenkáři 68925 l. Rovněž u vajec činí dluh včetně 

záhumenkářů 68925 kusů. 

Výroba:    plán:   skutečnost  % 
Hovězí skot   697,60 q  783,75 q  112,34 

Jatečná prasata  420 q   384,98 q  91,66 

Selata    1530 ks  1608 ks  105,09 

       183,07 q 

Mléko   963600 l  738,884 l  85,55 

Vejce    600000 ks  553343 ks  92,22 

 

Plán výroby není splněn hlavně u mléka. Je to ovlivněno zúžením stavu krav ve 

Vlásenici v čp. 1 o 29 kusů v květnu, což představuje asi 34000 l mléka, ale ještě zbývá 

dluh 90758 l, který je zapříčiněn nižší dojivostí, než se plánovala. V Makově v kravíně 

plní plán výroby mléka na 87,40 %, ve Vlásenici v kravíně na 86,24%, v Padařově 

v čp. 11 na 92,23 % a v kravíně v Padařově na 94 %. Užitkovost na 1 průměrnou 

dojnici byla v Makově 6,01 l, ve Vlásenici v kravíně 5,63 l, v Padařově čp. 11 5,46 l a 

v kravíně 7,74 l. Průměr za celé JZD je 6,28 l, z toho jen nadojeného 5,59 l. Roční 

užitkovost je v Makově 2202 l, ve Vlásenici 2062 l, v Padařově čp. 11 1999 l a 

v kravíně 2736 l. Průměr je 2300 litrů. 

Připravil Jiří Máchal – knihovník 

Pokračování ve Zpravodaji č. 4/2021 
 



51 

 

 



52 

 

 



Kalendář kulturních, společenských a sportovních akcí 
 

53 
 

Středa 27. 10. 2021, 18:00 hod. – veřejná prezentace návrhu územní studie rozvoje 
areálu Golf Čertovo břemeno v Alenině Lhotě, v klubovně areálu Golf Čertovo 
břemeno, Alenina Lhota 7. 

Sobota 30. 10. 2021 – Stará Hora, SDH Jistebnice, Pálení vater. 

Listopad 2021- sobotní dopoledne - přesný termín není znám - Vildův mlýn - oslava 
nové střechy 

Sobota 13. 11. 2021, 19:00 hod., KD Jistebnice, vystoupí divadelní soubor Voživot 
se svou autorskou hrou Hračka 

Sobota 13. 11. 2021 – Hůrecký krpál – cyklokros/krosový běh s čelovkami 

Sobota 20. 11. 2021, 20:00 hod. - Koncert kapely Four Fusions (folk, rock), budova 
bývalé školy v Makově, vstupné 100 Kč 

Úterý 23. 11. 2021, 17:00 hod., Knihovna Jistebnice -   beseda s cestovatelem a 
spisovatelem Petrem Nazarovem 

Sobota 27. 11. 2021 – zdobení a rozsvícení vánočního stromu, program bude 
upřesněn 

Sobota 18. 12. 2021 - Charitativní sbírka pro hospic Jordán 

Středa 22. 12. 2021 - Betlémské světlo ve skautské klubovně 

Čtvrtek 23. 12. 2021 se rozsvítí Betlémské světlo v kostele sv. Michaela  

Středa 29. 12. 2021 – Pochod tří veteránů 

Pátek 31. 12. 2021 – Silvestrovský běh 

Sobota 8. 1. 2022, KD Jistebnice, 9. ples pořádaný SRPDŠ se slavnostním 
rozloučením s deváťáky, hraje Duo A & Paya 

Sobota 22. 1. 2022, KD Jistebnice – ples SDH Jistebnice 

Sobota 12. 2. 2022, KD Jistebnice – karneval pořádaný SRPDŠ 

 

Dovolujeme si Vás pozvat na veřejnou prezentaci návrhu územní studie rozvoje 
areálu Golf Čertovo břemeno v Alenině Lhotě. 
kde: klubovna areálu Golf Čertovo břemeno, Alenina Lhota 7 
kdy: středa 27. 10. 2021 od 18:00 hod. 

Golf Čertovo břemeno 
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B L A H O P Ř E J E M E      

Životní jubilea oslavili v červenci - září 2021               
70 let                                                          75 let 

Milada Holá                                   Zdeněk Pacner 

Marie Švehlová                                        Zdeněk Škoda 

Jana Vacková                                   Václav Buchtele 

Ludmila Kofroňová                               Jaromír Novák 

Zdeňka Matoušková                         František Penk 

80 let                                                85 let 

Jiřina Čítková    Miroslav Kroužil 

Manfred Hillermann        Marie Bartoňová 

Jaroslava Bartoňová   

Marie Slabová 

Marie Bendová 

Jana Maděrová 

90 let                                                          93 let 

Zdeněk Bartoň    Marie Štěpánková 
 
Vítáme Vás mezi námi 

Jakub Picek 

Anežka Pěkná 

Ester Ctiborová 

Stella Nováková 

Vojtěch Vacek 

Adam Maňák 

Marie Boháčková 

Amélie Bandy 

Laura Medřická 

Stanislav Písek 

David Mácha 

Veronika Máchová 
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Masáže relaxační, regenerační a sportovní. 

Možnost masáží u Vás doma. (mobilní masérka) 

 

Záda      cca 50 min. – 1 hod. 

Záda a šíje     cca 1,15 hod. 

Nohy zepředu     cca 30 min. 

Nohy zezadu    cca 30 min. 

Nohy zepředu a zezadu  cca 1 hod. 

Ruce       cca 30 min. 

Medová masáž    cca 30 min. 

Celková masáž (záda a celé nohy) cca 1,5 hod. 

Celková masáž (záda, celé nohy, ruce) cca 2,3 hod. 

Tejpování 

 

Od listopadu 2021 nově i Lymfatické masáže 

Objednávky a informace: Jitka Tučková, tel. 721 838 687 
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PRODEJ BRAMBOR 
ODRŮDA ADÉLA 

Cena 9 Kč/ Kg 
Varný typ B/A. Má oválné hlízy se sytě žlutou dužninou. struktura 

pevná, po uvaření netmavne. Je vhodná k uskladnění a ke konzumaci 

po celý rok. 

Vyšlechtěno v Selekta Pacov, a.s. 

 

Odrůda VAL BLUE 

Cena 25 Kč/ Kg 
Varný typ B. Má středně velké, velmi dlouhé až rohlíčkovité hlízy 

s mělkými až středně hlubokými očky a modrofialovou slupkou a 
dužninou. Odrůda Val Blue je zdrojem anthokyanových barviv, 

vyznačujících se antioxidační aktivitou. 

Vyšlechtěna Výzkumným ústavem bramborářským Havlíčkův Brod, 

s.r.o. v roce 2017.  

 

Krmné 

Cena 2 Kč/ Kg 
 

 

K odběru po telefonické domluvě Makov 8, Jistebnice. 

KONTAKT: ZBYNĚK ŠMEJKAL   

TEL. 728 354 515 


